



Prof. dr hab. med. Stanisław KONOPKA (1896-1982) lekarz, historyk medycyny, bibliograf, bibliofil, bibliotekoznawca, organizator medycznego bibliotekarstwa naukowego, właściciel księgozbiorów, więzień obozów hitlerowskich, podpułkownik, pracownik szpitalnictwa wojskowego, wydawca, redaktor, działacz społeczny, członek towarzystw naukowych, nauczyciel akademicki, profesor nadzwyczajny, kierownik: referatu biblioteki i wydawnictw Wojskowego Instytutu Sanitarnego, Biblioteki

Szpitala Ujazdowskiego, naczelnik Wydziału Naukowo-Wydawniczego Ministerstwa Zdrowia, kierownik Zakładu Historii Medycyny Akademii Medycznej i dyrektor Głównej Biblioteki Lekarskiej w Warszawie.

Urodził się 24 maja 1896 roku w Pilźnie koło Tarnowa na Podkarpaciu w rodzinie inteligentnej Karola Franciszka i Izydory z domu Tyszyńska. Dwojga imion Stanisław Józef, ale drugiego nie używał. Ojciec był urzędnikiem skarbowym. Najstarszy z pięciorga rodzeństwa. Dwukrotnie żonaty: z Ireną z domu Urbańska i od 1933 roku z Jadwigą z domu Kula (1903-1995). Miał córkę Danutę (ur. 24 VII 1923) z pierwszego małżeństwa, która zmarła w dzieciństwie.

Uczęszczał do I Państwowego Gimnazjum im. ks. Stanisława Konarskiego w Rzeszowie (1906-1914). Studiował (1915, 1921-1925) - absolutorium (1925) na Wydziale Lekarskim Uniwersytetu Jagiellońskiego w Krakowie, następnie otrzymał doktorat wszech nauk lekarskich - dyplom (31 XII 1930) na Wydziale Lekarskim Uniwersytetu Jana Kazimierza we Lwowie, a habilitowany został na docenta historii i filozofii medycyny (12 I 1946) na Wydziale Lekarskim Uniwersytetu Poznańskiego. Członkowie Komisji oceniającej dorobek naukowy: prof. dr Adam Wrzosek, prof. dr Ignacy Hoffman, prof. dr Tadeusz Kurkiewicz, prof. dr Karol Gustaw Jonscher i prof. dr Witold Maciej Kapuściński. Dnia 30 VI 1954 roku Centralna Komisja Kwalifikacyjna dla Pracowników Nauki przyznała Stanisławowi Józefowi Konopce tytuł naukowy profesora nadzwyczajnego. Recenzenci: prof. dr Ksawery Rowiński, prof. dr hab. Bolesław Skarżyński. W 1961 Rada Wydziału Lekarskiego Akademii Medycznej w Warszawie otrzymała ocenę działalności i dorobku naukowego napisaną przez prof. dr hab. Bolesława Górnickiego i prof. dr Bolesława Skarżyńskiego z wnioskiem o uzwyczałowienie prof. dr S. Konopki.

Zajmowane stanowiska i pełnione funkcje: Wojsko Polskie. Naczelne Dowództwo. Wydział Organizacyjny Szefostwa Sanitarnego - referent (1 VII 1920 - 1 II 1921); Wojskowy Instytut Sanitarny w Warszawie. Referat Biblioteki i Wydawnictw. Biblioteka i Muzeum Historyczne - kierownik (1 IV 1925 - 1 IX 1939); Centrum

Wyszkolenia Sanitarnego. Oddział Historii Służby Zdrowia - kierownik (1932-1935); Szpital Ujazdowski PCK. Biblioteka - kierownik (1 IV 1940 - 8 I 1943); Ministerstwo Zdrowia. Wydział Naukowo-Wydawniczy - naczelnik (6 VI 1945); Główna Biblioteka Lekarska - kierownik (8 VI 1945 - 12 I 1955), następnie dyrektor (13 I 1955 - 31 XII 1970); Lekarski Instytut Naukowo-Wydawniczy - kierownik (IV 1946 - 31 XII 1949); Krajowy Konsultant Ministerstwa Zdrowia ds. bibliotekarstwa lekarskiego (1 XII 1950-); Akademia Medyczna w Warszawie. Zakład Historii Medycyny - kierownik (1 I 1954 - 31 XII 1966).

Służbę wojskową pełnił w wojsku austriackim i polskim. Początkowo jako podoficer, później jako oficer sanitarny (1914-1915). Po odzyskaniu niepodległości od 3 XI 1918 roku był w Legii Oficerskiej w Przemyślu i we Lwowie (obrona Lwowa). Od 1 II 1919 roku w dywizji gen. Władysława Sikorskiego. Był adiutantem szefów sanitarnych: gen. Zygmunta Zielińskiego, gen. Franciszka Aleksandrowicza, następnie w 4. dywizji piechoty i w armii gen. Wacława Iwaszkiewicza. W czasie II wojny światowej, jako zawodowy oficer Centrum Wyszkolenia Sanitarnego, był komendantem szpitali polowych - nr 14, 602, 603 w grupie operacyjnej „Południowa” Armii „Karpaty” i Szpitala Wojskowego w Jarosławiu - (5 IX 1934 - 4 XI 1939) - dla jeńców polskich, zdemobilizowany (28 X 1939). Podczas okupacji hitlerowskiej walczył w szeregach Związku Walki Zbrojnej, później Armii Krajowej. Dnia 8 I 1943 roku został aresztowany przez gestapo. Był więziony na Pawiaku, następnie w obozach koncentracyjnych na Majdanku, w Gross-Rosen i w Litomierzycach (filia obozu we Flossenbурgu) do 8 V 1945 roku. Tyfus płamisty i praca lekarza na rewirze. Był zatrudniony w instytucjach wojskowych. Stopień wojskowy podpułkownik (IV 1939).

Praca naukowa - podejmował problematykę badawczą z zakresu bibliografii, historii medycyny, bibliotekarstwa, biografistyki, leksykografii lekarskiej, czasopiśmiennictwa, organizacji badań naukowych. Ogłosił drukiem ponad 420 publikacji. W bibliografii podmiotowej zarejestrowano 475 pozycji. Największym jego dziełem jest 56 tomowa polska bibliografia lekarska XIX i XX wieku (do 1965 roku). Opublikował również inne bibliografie: osobowe oraz z zakresu dziedzin i zagadnień (gruźlica, pediatrii, medycyny lotniczej). Był autorem wspomnień i wydawcą źródeł. Opracowywał także dla Centralnej Komisji Kwalifikacyjnej dla Pracowników Nauki, władz Uczelni i sekretarza Wydziału VI PAN - opinie o dorobku naukowym kandydatów na samodzielnych pracowników nauki, obsadzie stanowisk kierowników zakładu, celowości powoływania nowych czasopism itd. Część zgromadzonych materiałów pozostawił na fiszkach i w kartotekach (z lat 1901-1939 ok. 170 000 pozycji). Sporządzona przez niego dokumentacja piśmiennictwa ma dla nauk medycznych nieprzemijającą wartość historyczną i poznawczą. Z opracowanych spisów bibliograficznych obliczył, że lekarze polscy wnieśli znaczny wkład do nauki światowej, ogłaszając drukiem ponad 315 000 publikacji. Był redaktorem naczelnym czasopism: *Lekarz Wojskowy* (1934-1939), *Revue de la Presse Médicale Polonaise* (Varsoviae

1932-1933), *Dziennik Zdrowia* (1945-1947), *Polski Tygodnik Lekarski* (1947-1954), *Archiwum Historii Medycyny* (1957-1972), *Biuletyn Główniej Biblioteki Lekarskiej* (1952-1971). Wykonywał również inne prace redakcyjne w redakcjach periodyków, należał do składu komitetów redakcyjnych, m. in. sekretarz, albo członek Redakcji: *Polska Gazeta Lekarska* (1933), *Tętno Medycyny* (1933), *Biuletyn Sekcji Sanitarnej Towarzystwa Wiedzy Wojskowej* (1928-1929) oraz w wydawnictwach zwartych. Należał do komitetów redakcyjnych. Wydawca źródeł. Opracował ok. 120 haseł do Encyklopedii Wojskowej, pod red. Ottona Laskowskiego T. 2- 8. Warszawa 1932-1939. Redagował dział medycyny Słownika języka polskiego / pod red. Witolda Doroszewskiego T. 2-12 Warszawa 1954-1969. Był członkiem komitetu redakcji Rady Naukowej Polskiego Słownika Biograficznego T. 8 - T. 20 Warszawa 1985.

Działalność dydaktyczna - promotor 15 rozpraw doktorskich. Opiekun naukowy 6 habilitacji. Recenzent 1 habilitacji i 22 doktoratów. Stworzył szkołę historyczno-medyczną. Wychował kilkanaście osób, które karierą zawodową związały się z historią medycyny. Od 1932 roku prowadził zajęcia dydaktyczne z historii medycyny dla podchorążych, studiujących medycynę w Uniwersytecie Warszawskim, następnie w latach 1947-1948 w Uniwersytecie Poznańskim, a od 1 I 1954 - 31 XII 1966 - w Akademii Medycznej w Warszawie. W latach 1960-1966 egzaminował ponad 576 lekarzy ubiegających się o stopień naukowy doktora medycyny. Aktywnie uczestniczył w konsyliach naukowych. Należał jako stały sekretarz do komitetu, organizującego coroczne zjazdy naukowe wojskowej służby zdrowia, które odbywały się w latach 1935-1939. Był organizatorem 2 krajowych zjazdów naukowych historyków medycyny - Warszawa (1957, 1967) i współorganizatorem IV Międzynarodowego Kongresu Medycyny i Farmacji Wojskowej - Warszawa (1962).

Organizując pracę wydawniczo-bibliotecarską dążył jako naczelnik do wznowienia ruchu naukowego i wydawniczego w Polsce. Pierwsze po II wojnie światowej czasopismo *Dziennik Zdrowia* wydał już 1 VIII 1945 roku. W latach 1945-1949 Lekarski Instytut Naukowo-Wydawniczy opublikował 1824 książki, broszury i odbitki obejmujące 53 693 stronicę tekstu w nakładzie 1 803 186 egzemplarzy, 325 zeszytów czasopism w nakładzie 1 806 626 egzemplarzy oraz 683 druki drobne w nakładzie 77 633 780 egz. Już w 1933 roku we Lwowie podczas XIV Zjazdu Lekarzy i Przyrodników Polskich został wybrany na członka komisji powołanej do reorganizacji bibliotekarstwa lekarskiego w Polsce (z doc. Ludwikiem Zembruskim). Wówczas przedstawił model centralnej biblioteki medycznej państwa - Główniej Biblioteki Lekarskiej, gromadzącej możliwie pełne polskie piśmiennictwo lekarskie, pozwalające udokumentować rodzime tradycje w tej gałęzi nauki. Kierowana przez Konopkę Biblioteka Centrum Wyszkożenia Sanitarnego była do 1939 roku największą naukową ksiąźnicą medyczną kraju i pełniła funkcję biblioteki centralnej, wyprzedzając pod względem bogactwa zbiorów Bibliotekę Towarzystwa Lekarskiego Warszawskiego, z ośrodkiem bibliografii lekarskiej na poziomie europejskim. Została spalona przez

Niemców w 1944 roku. Zestawił liczbę strat poniesionych przez polską medycynę w latach 1939-1945. Ten alarmujący materiał, opublikowany w zachodnich czasopiśmiech oraz nawiązanie łączności z towarzystwami naukowymi w Europie Zachodniej, Rosji i Stanach Zjednoczonych spowodowało napływ do Polski darów książkowych i czasopism z zakresu medycyny i nauk pokrewnych zasilając GBL i powstającą sieć bibliotek medycznych.

Główna Biblioteka Lekarska, którą stworzył na zgłiszczach Warszawy 8 czerwca 1945 roku, dzięki energii dyrektora Konopki we wczesnych latach 60. XX w. mieściła się w rzędzie 10 największych bibliotek medycznych świata. Zorganizował od podstaw liczący się na świecie i jedyny tego rodzaju w kraju warsztat naukowy w Głównej Bibliotece Lekarskiej, którą kierował przez 25 lat. W dniu 27 V 1970 roku biblioteka posiadała 1 280 253 tomy książek i czasopism. Podaną wielkość zasobu bibliotecznego zapewne obliczył sumując tomy książek i czasopism zapisane w inwentarzach ze zbiorami nieopracowanymi i dubletami. Zbiory w 7 oddziałach GBL liczyły łącznie ponad 286 650 wol. Książek dawnych było 9 745 jednostek inw. Inwentarz zbiorów specjalnych w dniu 1 I 1970 roku liczył 35 605 pozycji. Zorganizował na najwyższym wówczas poziomie naukową informację medyczną, która docierała do każdego zainteresowanego lekarza w najdalszym zakątku kraju. Nawiązał współpracę z blisko 1000 bibliotek naukowych i odbiorców indywidualnych na świecie, wysyłając im polskie wydawnictwa, propagując osiągnięcia polskiej medycyny. Dzięki otrzymywanym z wymiany i darów publikacjom zagranicznym Główna Biblioteka Lekarska była „oknem na świat” dla pokolenia naukowców, odciętych od swobodnych kontaktów z ludźmi nauki sprzed 1956 roku, informując ich o osiągnięciach i postępie nauk medycznych w przodujących krajach. W 1945 roku, wyprzedzając stosowne zarządzenia administracyjne, stworzył organizm nie znany w Polsce - pierwszą w kraju sieć bibliotek specjalnych: Główną Bibliotekę Lekarską jako bibliotekę centralną z dziedziny medycyny i nauk pokrewnych wraz z siecią bibliotek lekarskich. Jako konsultant Ministerstwa Zdrowia został upoważniony do ich inspekcji.

Członek: Związku Strzeleckiego w Rzeszowie (1914), Komitetu Budowy Domu Medyków Uniwersytetu Jagiellońskiego w Krakowie - prezes (1923-1925), Towarzystwa Miłośników Książki (przed 1925-1962), Związku Bibliotekarzy Polskich (1928-), Towarzystwa Wiedzy Wojskowej (1935-1939), Fundacji Oficera Lekarza w Stanie Spoczynku, Centrum Wyszkożenia Sanitarnego (1937-), Związku Zawodowego Pracowników Służby Zdrowia, Polskiej Akademii Umiejętności - korespondent (24 VI 1979-) i Nauk Matematyczno-Przyrodniczych (24 VI 1949-), Komisji Historii Nauk Medycznych Rady Naukowej przy Ministrze Zdrowia (1958-1960) i Komisji ds. Importu Książek i Czasopism Zagranicznych Rady Naukowej przy Ministrze Zdrowia - sekretarz (1956-), Kolegium Naukowego Archiwum PAN (1955-1961) i Rady Naukowej Archiwum PAN (1962-), Komisji Bibliotek i Bibliografii

Polskiej Akademii Nauk (III 1957-), Polskiego Towarzystwa Historii Medycyny - założyciel, prezes Zarządu Głównego (1957-1964, 1967-1970), honorowy prezes (26 IV 1974-), przewodniczący Zarządu Oddziału Warszawskiego PTHM (1957-1970) i Komisji Wnioskowo-Opiniodawczej dla powoływania krajowych i zagranicznych członków honorowych - przewodniczący (14 I 1979-), Senackiej Komisji Bibliotecznej Akademii Medycznej w Warszawie - przewodniczący (19 X 1962-) i Komitetu Redakcyjnego Ośrodka Wydawnictw AM, Societa Italiana di Storia della Medicina - honorowy (23 X 1962-), Polskiej Akademii Nauk, Komitetu Historii Nauki i Techniki (27 XI 1963-), Sectio Medico-Historica Societatis Medicorum Svecanae (25 II 1963-), Francuskiego Towarzystwa Historii Medycyny (1963-), Towarzystwa Przyjaciół Książki (V 1965), Polskiego Towarzystwa Lekarskiego - honorowy (25 II 1966-), Międzynarodowej Akademii Historii Medycyny w Londynie (19 IV 1966-), Polskiego Związku Lekarzy w Stanach Zjednoczonych - honorowy (2 VI 1968-), Związku Byłych Więźniów Politycznych Hitlerowskich Więzień i Obozów Koncentracyjnych Okręgu Wojewódzkiego - Warszawa, następnie Związku Bojowników o Wolność i Demokrację, Stowarzyszenia ZAIKS, Kapituły Orderu Pomiana-Pożerskiego.

Otrzymał odznaczenia: Medal Waleczności, Srebrny Krzyż Czerwonego Krzyża, Krzyż Karola, Odznaki honorowe: „Orleń”, Krzyż Obrony Lwowa, Gwiazdę Przemysłu, Medal Pamiątkowy za wojnę 1918-1921, Odznakę pamiątkową Oficerskiej Szkoły Sanitarnej (1926), Srebrny Krzyż Zasługi (1928), Medal Niepodległości (1938), Złoty Krzyż Zasługi (1946), Krzyż Komandorski Orderu Odrodzenia Polski (1956), Nagrodę Marcia C. Noyesa - USA (20 VI 1963), Odznakę „za Wzorową Pracę w Służbie Zdrowia” (1968), Medal za Warszawę 1939-1945 (1971), Medal Zwycięstwa i Wolności 1945 roku (1971), Medal XXV-lecia Polskiej Akademii Nauk (1978), Order Sztandaru Pracy I klasy (1979), Medal Ignacego Łukasiewicza (1984). Od 1988 roku jest patronem Głównej Biblioteki Lekarskiej w Warszawie.

Hobby: kolekcjonerstwo, bibliofilstwo.

Zmarł 3 września 1982 roku w Warszawie, w wieku 86 lat. Został pochowany na Cmentarzu w Wilanowie, a 28 X 1982 r. ekshumowano jego zwłoki na Cmentarz Wojskowy na Powązkach (kw. 23B, rz. 10, grób 1).

Zasługi prof. dr. Stanisława Józefa Konopki dla bibliografii lekarskiej, historii medycyny i Głównej Biblioteki Lekarskiej są ogromne. Polska Bibliografia Lekarska to dzieło imponujące. Zorganizował 9 oddziałów terenowych Polskiego Towarzystwa Historii Medycyny, liczących ponad 300 członków. Organizował zjazdy naukowe. Był bibliofilem - właścicielem dwóch prywatnych księgozbiorów. Posiadał 5 własnych ekslibrisów. Ten najwybitniejszy bibliograf nauk medycznych, uważany był przez współczesnych uczonych za przewodnika i symbol zagadnień związanych z bibliografią lekarską i historią medycyny.

Spis publikacji

1925

1. Bibliografia medycyny wojskowej i służby zdrowia. *Kom. Bibl. Podręcz. Muz. Hist. Ofic. Sz. Sanit.* 1925 R. 1 nr 1-10. Dod. do czas. *Lek. Wojsk.* 1925

Krypt. St. K.

2. Józef Piłsudski bibliografia. Warszawa: Druk. Min. Spraw Wojskowych, 1925.- 39, [7] s.

Współaut.: ..., Zygmunt Zygmuntowicz

1926

3. Bibliografia medycyny wojskowej i służby zdrowia. *Kom. Bibl. Podręcz. Muz. Hist. Ofic. Sz. Sanit.* 1926 R. 2 nr 1-5. Dod. do czas. *Lek. Wojsk.* 1926

4. Bibliografia [polska za rok 1926]. *Prz. Bibliogr.* [wyd. Gebethner i Wolff] 1926 R. 12 nr 1 s. 10-15; nr 2 s. 22-31; nr 3 s. 37-47; nr 4 s. 53-62; nr 5 s. 70-78; nr 6 s. 84-94; nr 7 s. 102-110; nr 8 s. 116-127; nr 9 s. 133-142; nr 10 s. 148-158; nr 11 s. 166-175; nr 12 s. 178-190; nr 13 s. 198-207; nr 14 s. 215-220; nr 15/16 s. 229-231; nr 17 s. 235-246; nr 18 s. 252-262; nr 19; nr 20.

5. O katalogach Biblioteki Podręcznej Oficerskiej Szkoły Sanitarnej i skorowidz katalogu działowego. Warszawa: Druk. Wzorowa, 1926.- 14, [2] s.

6. Polska bibliografia lekarska za rok 1925/1926. Warszawa: Nakł. Warsz. Kal. Lek., 1926 [2], X, 122 s.

Rec.: M. F[laum], *Warsz. Czas. Lek.* 1926 R. 3 nr 12 s. 583; *Lekarz Kasy Chorych* 1926 T. 2 nr 14 s. 28-29; [W. Melanowski], *Klin. Oczna* 1926 R. 4 nr 4 s. 192; Adam Wrzosek, *Arch. Hist. i Filoz. Med. Hist. Nauk Przyr.* 1926 T. 5 z. 2 s. 276-277; M[aksymilian] Zwejgbaum, *Lek. Wojsk.* 1926 T. 8 nr 5-6 s. 512-514; W[iktor] Janusz, *Pol. Gaz. Lek.* 1927 R. 6 nr 10 s. 193-194; F[ranciszek] Krzyształowicz, *Prz. Derm.* 1927 R. 22 nr 1 s. 95; *Lek. Pol.* 1927 T. 3 nr 1 s. 23; A. Wojciechowski, *Gin. Pol.* 1927 T. 6 nr 1-3 s. 346-347; *Zdrowie* 1927 R. 42 nr 2 s. 103

1927

7. Bibliografia prac polskich z zakresu gruźlicy, ogłoszonych w 1926 r. *Gruźlica* 1927 R. 2 nr 1 s. 36-47. (Wyd. Biblioteki Oficerskiej Szkoły Sanitarnej nr 6)

8. Niedźwiecki Franciszek: Powstanie polskie ze stanowiska lekarskiego: materiały do historii powstania z 1863 r.; [przedruk z „Chwili” z r. 1864 / wybrał ...]. *Lek. Wojsk.* 1927 T. 9 nr 5 s. 648-651

9. Sprawozdanie z działalności Biblioteki za rok 1926. Warszawa: Druk. Wzorowa, 1927/23, [1] s. (Oficerska Szkoła Sanitarna)

1928

10. Bibliografia prac polskich z zakresu gruźlicy ogłoszonych w 1927 roku. *Gruźlica* 1928 R. 3 nr 4 s. 252-274

11. Polska bibliografia lekarska za rok 1926/1927. Warszawa: Druk. Techniczna Sp. Akc., 1928 XVI, 231, [1] s. (na okł.: „Warszawski Kalendarz Lekarski” na rok 1928. Cz. 1: Bibliografia. Warszawa 1928)

Rec.: Janina Brossowa, *Med. Prakt.* 1928 R. 2 nr 1 s. 19; [H. Ruebenbauer], *Wiad. Farm.* 1928 R 55 nr 9 s. 119

12. Pożegnanie pierwszego Dyrektora Nauk Oficerskiej Szkoły Sanitarnej płk. dr. Ludwika Zembrzuskiego. *Lek. Wojsk.* 1928 T. 12 nr 1 s. 97-101

Krypt. S.K.

1929

13. Bibliografia prac polskich z zakresu gruźlicy ogłoszonych w 1928 roku. *Gruźlica* 1929 R. 4 nr 5 s. 376-397

14. Spis prac płk. lek. dr. Jana Koelichena. *Lek. Wojsk.* 1929 T. 14 nr 1-4 s. 6-13

15. Ś.p. Dr med. Adam Ostojka Zagórski, uczestnik powstania 1863 roku. *Lek. Wojsk.* 1929 T. 14 nr 12 s. 565

16. Gazy bojowe: próba bibliografii. Warszawa: Gł. Księg. Wojsk., 1930.- [4], 68 s. (Wyd. z zapomogi Ligi Obrony Powietrznej i Przeciwważowej)

17. Katalog nabytków Biblioteki Szkoły Podchorążych Sanitarnych za rok 1929. Warszawa 1930, 180 s.

1930

18. „O powołaniu lekarza wojskowego”. Odczyt wygłoszony przez dr. Ludwika Towiańskiego

w 1859 r. w Wilnie; przedm. *Lek. Wojsk.* 1930 T. 15 nr 2 s. 84-86

19. Ś.p. prof. Emanuel Machek. *Lek. Wojsk.* 1930 T. 16 nr 4/5 s. 216

1931

20. Biblioteka [Centrum Wyszkożenia Sanitarne-go. Sprawozdanie za rok 1929/1930]. *Lek. Wojsk.* 1931 T. 17 nr 1-4 s. 81-82

21. Medycyna i medycy w starych anegdotach i fraszkach. [T. 1] / zebrał Warszawa: Druk. i Lit. Jan Cotty, 1931 94, [2] s.

Rec.: K[azimierz] Bross, *Med. Prakt.* 1932 R. 6 nr 1 s. 15-16; H[enryk] Higier, *Warsz. Czas. Lek.* 1937 R. 14 nr 43 s. 820-821

22. Rec.: Przewodnik po uzdrowiskach i let-niskach polskich. Warszawa 1931. – *Lek. Wojsk.* 1931 T. 18 nr 7 s. 296

23. Rec.: Urzędowy spis lekarzy, uprawnionych do wykonywania praktyki lekarskiej, lekarzy den-tystów, dyplomowanych farmaceutów oraz aptek w Rzeczypospolitej Polskiej. Warszawa 1931. – *Lek. Wojsk.* 1931 T. 18 nr 3-4 s. 152

24. Ś.p. Dr Antoni Wurst. *Lek. Wojsk.* 1931 T. 18 nr 7 s. 300

25. Ś.p. Dr Wacław Kraszewski. *Lek. Wojsk.* 1931 T. 18 nr 7 s. 300

1932

26. Biblioteka i Muzeum Historyczne [Centrum Wyszkożenia Sanitarne-go]. Sprawozdanie za rok 1930/31. *Lek. Wojsk.* 1932 T. 19 nr 3 s. 153-155

27. Jak wyglądał Zamek Ujazdowski w 1690 r. [Relacja Jana Chrzyciela Faggiuoli'ego]. *Lek. Wojsk.* 1932 T. 19 nr 12 s. 148 (dod.)

28. Katalog Biblioteki Centrum Wyszkożenia Sanitarne-go. *Lek. Wojsk.* 1932 T. 19 nr 1 s. 6-13 (dod.), nr 2 s. 12-29 (dod.), nr 3, nr 4 s. 51-54 (dod.), nr 5 s. 59-62 (dod.), nr 6 s. 69-72 (dod.), nr 7 s. 79-85 (dod.), nr 8, nr 9, nr 10 s. 116-127 (dod.), nr 11 s. 132-139 (dod.) [Tamże] T. 20 nr 1 s. 8-15 (dod.), nr 2 s. 24-31 (dod.), nr 3 s. 40-47 (dod.), nr 4 s. 53-60 (dod.), nr 5 s. 64-71 (dod.), nr 6 s. 80-87 (dod.), nr 7 s. 96-103 (dod.), nr 8 s. 113-115 (dod.), nr 9 s. 121-124 (dod.), nr 10 s. 131-139 (dod.) i nr 12 s. 176-180 (dod.)

29. Kilka słów w sprawie propagandy medy-cyny polskiej. *Pol. Gaz. Lek.* 1932 R. 11 nr 7 s. 125-126

Rec.: Henryk Higier: Kilka uwag w sprawie propagandy medy-cyny polskiej, *Pol. Gaz. Lek.* 1932 R. 11 nr 13 s. 241-242

30. Poczytność polskich pism lekarskich. *Lek. Wojsk.* 1932 T. 20 dod. do nr 7 s. 94-95. (podpis. sk.)

31. Prasa lekarska. Uwagi krytyczne. *Warsz. Czas. Lek.* 1932 R. 9 nr 24 s. 577-578

32. Rec.: „Almanach Lekarski” na rok 1932. Lwów 1932. – *Lek. Wojsk.* 1932 T. 20 nr 5 s. 339-342

33. Rec.: Peretiatkowicz A., Sobeski M.: Współ-czesna kultura Polski. Poznań 1932. – *Lek. Wojsk.* 1932 T. 20 nr 2 s. 132-133

1933

34. Biblioteka i Muzeum Lekarskie [Centrum Wyszkożenia Sanitarne-go. Sprawozdanie za rok 1932/33]. *Lek. Wojsk.* 1933 R. 14 T. 22 nr 9/10 s. 494-495

35. Czasopisma lekarskie i pokrewne [polskie]. W: Rocznik Lekarski Rzeczypospolitej Polskiej na 1933/34 rok. Warszawa 1933, szp. 1117-1128

36. Katalog Biblioteki Centrum Wyszkożenia Sanitarne-go. *Lek. Wojsk.* 1933 R. 14 T. 20 nr 2 s. 18-19 (dod.), nr 3 (dod.), nr 4.

37. Rec.: Przegląd piśmiennictwa lekarskiego polskiego za rok 1922 / pod red. Zdzisława Go-reckiego. Warszawa 1932. – *Lek. Wojsk.* 1933 T. 21 nr 1 s. 45-49

38. Rec.: Wykaz czasopism zagranicznych otrzy-mywanych w r. 1932 przez 11 polskich bibliotek naukowych. Kraków 1932. – *Pol. Gaz. Lek.* 1933 R. 12 nr 14 s. 272

39. Rocznik Lekarski Rzeczypospolitej Polskiej na 1933/34 rok. Rok wydawnictwa I. Zakł. Graf. „Drukprasa”, Warszawa 1933. – [10], LXXVIII, [3] s., 1425 szp., [11] s. (Biuro Propagandy Medycyny Polskiej przy Naczelnej Izbie Lekarskiej)

Rec.: H[enryk] Wasermań, *Medycyna* 1933 R. 7 nr 19 s. 622

40. Ś.p. dr Henryk Kłuszyński. (Wspomnienie pośmiertne). *Pol. Gaz. Lek.* 1933 R. 12 nr 45 s. 888

41. W sprawie organizacji naszych bibliotek lekarskich. *Pol. Gaz. Lek.* 1933 R. 12 nr 46 s. 897-899
42. W sprawie organizacji polskich bibliotek lekarskich. W: Pamiętnik XIV Zjazdu Lekarzy i Przyrodników Polskich w Poznaniu, 11-15 IX 1933 / red. Antoni Jakubski, Karol Jonscher. T. 2. Poznań 1933 s. 245-247
43. Wstęp. W: Rocznik Lekarski Rzeczypospolitej Polskiej na 1933/34 rok. Warszawa 1933 s. VII-VIII
- 1934
44. Bibliografia druków o Józefie Piłsudskim. W: Idea i czyn Józefa Piłsudskiego. Warszawa 1934 s. 247-270
45. Józef Piłsudski doktor medycyny honoris causa. (Notatka historyczna w związku z uroczystością wręczenia Wydziałowi Lekarskiemu Uniwersytetu Warszawskiego portretu Marszałka Józefa Piłsudskiego). *Lek. Wojsk.* 1934 T. 24 nr 9 s. 413-427
46. Katalog Biblioteki Centrum Wyszkołenia Sanitarnego. *Lek. Wojsk.* 1934 R. 15 T. 23 nr 1 s. 2-4 i III s. okł., nr 2 s. 6-8 i III s. okł., nr 3 s. 10-12 i III s. okł., nr 4 s. 14-16 i III s. okł., nr 5 s. 18-20 i III s. okł., nr 6 s. 22-24 i III s. okł., nr 9 s. 26-36 i III s. okł., nr 10 s. 38-40 i III s. okł.
47. Odślonięcie portretu Marszałka Józefa Piłsudskiego w auli Uniwersytetu Warszawskiego. *Lek. Wojsk.* 1934 T. 24 nr 10 s. 505-511
48. Ostatni wynalazek Pana Prezydenta Rzeczypospolitej. *Pol. Zbroj.* 1934 R. 13 nr 30 s. 3
49. Sprawozdanie Biblioteki i Muzeum Lekarskiego [Centrum Wyszkołenia Sanitarnego za rok 1933/34]. *Lek. Wojsk.* 1934 T. 24 nr 9 s. 459-460
50. Ś.p. doc. dr Stefan Sterling-Okuniewski, major-lekarz rezerwy. *Lek. Wojsk.* 1934 T. 24 nr 5 s. 359
Toż: *Pol. Gaz. Lek.* 1934 R. 13 nr 20 s. 386-387
- 1935
51. Biblioteka i Muzeum Lekarskie [Centrum Wyszkołenia Sanitarnego. Sprawozdanie za rok szkolny 1934/1935]. *Lek. Wojsk.* 1935 R. 26 T. 26 nr 12 s. 740-741
52. Karol Kaczkowski, jego prace i projekt wydawania pisma wojskowo-lekarskiego. *Lek. Wojsk.* 1935 T. 26 nr 8 s. 503-510
53. Red.: „Pamiętniki Zjazdów Naukowych Oficerów Służby Zdrowia” T. 1-4. Warszawa 1935-1939 (4 tomy):
Toż. T. 1. Pamiętnik II Zjazdu Naukowego Oficerów Służby Zdrowia 3-5 stycznia 1935. Druk. i Litografia Jan Cotty, Warszawa 1935 VIII, 245, [3] s.; Nakładem Komitetu Organizacyjnego Zjazdu
Toż. 2. Pamiętnik III Zjazdu Naukowego Oficerów Służby Zdrowia 3-5 stycznia 1936. Druk. i Litografia Jan Cotty, Warszawa 1936 XVI, 259, [1] s.; Nakładem Komitetu Organizacyjnego Zjazdu
Toż. 3. * Pamiętnik IV Zjazdu Naukowego Oficerów Służby Zdrowia, 1937, Warszawa.
Toż. 4. * Pamiętnik V Zjazdu Naukowego Oficerów Służby Zdrowia 4-6 stycznia 1939, Poznań.
54. Sanatorium Wojskowe w Otwocku. (Poświęcenie Sanatorium). *Lek. Wojsk.* 1935 T. 25 nr 10 s. 611-616
55. Ś.p. dr Władysław Osmolski, pułkownik-lekarz. Wspomnienie pośmiertne [oraz] Spis prac. *Lek. Wojsk.* 1935 T. 25 nr 10 s. 553-556, 559-566
56. Ś.p. mjr lek. dr Kazimierz Dietl. *Lek. Wojsk.* 1935 T. 25 nr 2 s. 64
- 1936
57. Dziesięciolecie pracy gen. dr. Stanisława Roupperta na stanowisku szefa wojskowej służby zdrowia. *Lek. Wojsk.* 1936 T. 28 nr 10 s. 727-731
58. Historia służby zdrowia w wojsku polskim. Stan badań i źródła. *Lek. Wojsk.* 1936 T. 28 nr 5-8 s. 581-596
59. Józef Piłsudski wśród książek. W: Józef Piłsudski pisarz, wydawca i drukarz. Kraków 1936 s. 33-52
60. Katalog Biblioteki Centrum Wyszkołenia Sanitarnego. *Lek. Wojsk.* 1936 R. 27 T. 27 nr 2 s. [7] + III s. okł., nr 3 s. [7], nr 4 s. [7], nr 5 s. [7], nr 6 s. [7] + III s. okł., nr 7 s. [7] + III s. okł., nr 9 s. [7], nr 10 s. [7] + III s. okł., nr 11 s. [7], nr 12 [7] + III s. okł. [pozycje katalogu od nr 667 do 1074 i od nr 6 poz. od 1 do 676]; [Tamże] T. 28 nr 1 s. [7] + III s. okł., nr 2 s. [7] + III s. okł., nr 3 s. [7] + III s. okł., nr 4 s. [7] + III s. okł., nr 9 s. [7] + III s. okł., nr 10 s. [15], nr 11 s. [15] + III s. okł., nr 12 s. [15]. [pozycje katalogu od nr 677 do 1908]

61. Lotnictwo i medycyna. Bibliografia za rok 1934. Dośw. Prac. Graficzna Salezjańskiej Szkoły Rzemiosł w Warszawie, Warszawa 1936 59, [1] s. (Nakł. Komitetu Propagandy Medycyny Lotniczej w Polsce)
62. Polskie czasopisma lekarskie, farmaceutyczne, dentystyczne i pokrewne. [Spis]. W: Rocznik Lekarski Rzeczypospolitej Polskiej na 1936 rok. Warszawa 1936 szp. 1685-1700
63. Rocznik Lekarski Rzeczypospolitej Polskiej na 1936 rok. Rok wydawnictwa II. Zakł. Graf. „Drukprasa”, Warszawa 1936 [18], XXXIII, [1] s., 2160 szp., [39] s. (Biuro Propagandy Medycyny Polskiej przy Naczelnej Izbie Lekarskiej)
Rec.: B[ronisław] Giedosz, *Pol. Gaz. Lek.* 1935 R. 14 nr 46 s. 839; Z[ygmunt] Srebrny, *Warsz. Czas. Lek.* 1935 R. 12 nr 43 s. 819
64. Służba zdrowia w Legionach Polskich. Próba bibliografii. *Lek. Wojsk.* 1936 T. 28 nr 5/8 s. 597-611
65. Ś.p. dr Wiktor Gosiewski. *Lek. Wojsk.* 1936 T. 28 nr 11 s. 801-802
66. Wstęp. W: Karabin i nosze: wspomnienia lekarzy i farmaceutów z lat 1914-1920. T. 1. Warszawa 1936 s. IX-XV
67. Wstęp. W: Rocznik Lekarski Rzeczypospolitej Polskiej na 1936 rok. Warszawa 1936 s. VII-IX
68. Wyd.: Karabin i nosze. Wspomnienia lekarzy i farmaceutów z lat 1914-1920/[red. i wyd.] T. 1. Warszawa: Nakł. Koła Wydawniczego Oficerów Korpusu Sanitarnego. Druk i litografia Jan Cotty, - 1936. - XV, [1], 336 s.
1937
69. Bibliografia pediatrii polskiej i opieki nad dzieckiem: arkusz próbny. Warszawa: Zakł. Graf. „Drukprasa”, 1937 32 s.
Rec.: H[enryk] Higier, *Warsz. Czas. Lek.* 1937 R. 14 nr 43 s. 820
70. Biblioteka i Muzeum Lekarskie. *Lek. Wojsk.* 1937 T. 29 nr 2 s. 116-117, T. 30 nr 12 s. 738-740 - Centrum Wyszkozenia Sanitarnego. Sprawozdanie za rok szkolny 1935/1936, 1936/1937
71. IV Zjazd naukowy oficerów służby zdrowia. Sprawozdanie. *Lek. Wojsk.* 1937 T. 29 nr 3 s. 179-181
72. Drobiazgi historyczne i literackie. Rymowane porady Karola Kaczkowskiego. *Med. Przyr.* 1937 R. 1 nr 2 s. 36; nr 1 s. 26
73. Główna Biblioteka Lekarska i Muzeum Lekarskie. *Lek. Wojsk.* 1937 T. 29 nr 7 s. 413-432; Toż: Reprod. fotooffset. Przedm. Janusz Kapuścik. Warszawa: GBL, 1989
Rec.: Kazimierz Bross, *Med. Prakt.* 1937 R. 11 nr 12 s. 255-256
74. Karol Kaczkowski generał sztabs-lekarz Wojska Polskiego. (W związku z wystawą urządzoną ku jego czci w Centrum Wyszkozenia Sanitarnego w Warszawie). *Med. Przyr.* 1937 R. 1 nr 3 s. 13-14
75. Katalog Biblioteki Centrum Wyszkozenia Sanitarnego. *Lek. Wojsk.* 1937 R. 28 T. 29 nr 1 s. [15], nr 2 s. [15] + III s. okł., nr 3 s. [15], nr 4 s. [15], nr 5 s. [15], nr 6 s. [7], nr 7 s. [7] + III s. okł., nr 8 s. [15] + III s. okł., nr 9 s. [7] + III s. okł., nr 10 s. [7] + III s. okł., nr 11 s. [7], nr 12 s. [7] + III okł.[pozycje katalogu od nr 1909 do 2843 i od nr 5 pozycje nr 1-1086]
76. Lotnictwo i medycyna. Bibliografia za rok 1935. Dośw. Prac. Graficzna Salezjańskiej Szkoły Rzemiosł w Warszawie, Warszawa 1937 104, [1] s. (Nakł. Komitetu Propagandy Medycyny Lotniczej w Polsce)
77. Medycyna i medycy w starych anegdotach i fraszkach. [T.] 2. / zebrał Warszawa: Druk. i Litogr. Jan Cotty, 1937 [4], 121, [3] s.
Rec.: K[azimierz] Bross, *Med. Prakt.* 1937 R. 11 nr 9 s. 192; H[enryk] Higier, *Warsz. Czas. Lek.* 1937 R. 14 nr 43 s. 820-821
78. O bibliografii lekarskiej i analizie bibliograficznej. *Pol. Gaz. Lek.* 1937 R. 16 nr 45 s. 866-871.
Rec.: T[adeusz] Bilikiewicz: Wołanie na puszczy polskiej bibliografii lekarskiej, *Pol. Gaz. Lek.* 1937 R. 16 nr 44 s. 853; Maria Mastysłska, *Arch. Hist. i Filoz. Med. Hist. Nauk Przyr.* 1936-1937 T. 16 z. 1-4 s. 240-241
79. XV-lecie Szkoły Podchorążych Sanitarnych. Przebieg uroczystości. *Lek. Wojsk.* 1937 T. 30 nr 12 s. 748-758
80. XV-lecie Szkoły Podchorążych Sanitarnych. W: Piętnastolecie Szkoły Podchorążych Sanitarnych. Jednodniówka Wychowanków Szkoły.

- Warszawa, 17 października 1937. Warszawa 1937 s. 3-5.
81. Sprawozdanie z IX Międzynarodowego Zjazdu Medycyny i Farmacji Wojskowej w Bukareszcie. *Lek. Wojsk.* 1937 T. 30 nr 3 s. 170-190
82. Ś.p. ppłk Bohdan Zakliński. Wspomnienie pośmiertne. *Lek. Wojsk.* 1937 T. 30 nr 4 s. 193-200, bibliogr.
83. Udział młodzieży lekarskiej w powstaniu listopadowym. *Wiad. Med.* 1937 nr 4 s. 44-46
- 1938
84. Dietetyka w dawnej Polsce. *Med. Przycz.* 1938 R. 2 nr 10 s. 24
85. Drobiazgi historyczne i literackie; Drobiazgi historyczne i literackie. Odejmuwanie członków *Med. Przycz.* 1938 R. 2 nr 1 s. 23; nr 2 s. 21; nr 3 s. 20.
86. Dwadzieścia lat temu. *Med. i Przycz.* 1938 R. 2 nr 9 s. 26
Służba zdrowia w 1918 roku
87. Dziesięciolecie Instytutu Badań Lekarskich Lotnictwa. *Lek. Wojsk.* 1938 T. 31 nr 5 s. 637-638
88. Dziesięciolecie służby zdrowia w lotnictwie: 1928-1938. Cz. 2: Polskie piśmiennictwo z zakresu medycyny lotniczej. Warszawa 1938 s. 79-109, bibliogr.
89. Fragmenty z życia medyków krakowskich w latach 1922-1924. W: Księga Jubileuszowa z okazji 75-lecia Bratniej Pomocy Medyków Uniwersytetu Jagiellońskiego. Kraków 1938 s. 109-111
90. Jędrzej Śniadecki w poezji i anegdocie. *Med. Przycz.* 1938 R. 2 nr 7 s. 21
91. Katalog Biblioteki Centrum Wszkolenia Sanitarnego. *Lek. Wojsk.* 1938 T. 31 nr 1 s. [15], nr 2 s. [16], nr 3 s. [21], nr 4 s. [16], nr 5 s. [15], nr 6 s. [16]. [pozycje katalogu od nr 2387 do 3156 i od nr 4 pozycje 1 do 656]; [1939] T. 32 nr 1 s. [15], nr 2 s. [15], nr 3 s. [15], nr 4 s. [14], nr 5 s. [15], nr 6 s. [31]. [pozycje katalogu od nr 672 do 2127]
92. Lekarz i pacjent. *Med. Przycz.* 1938 R. 2 nr 2 s. 20-21
93. Nieco o szczepieniu ospy. *Med. Przycz.* 1938 R. 2 nr 4 s. 25
94. O dawnych szpitalach. Na marginesie 1. Wystawy Szpitalnictwa. *Med. Przycz.* 1938 R. 2 nr 8 s. 23.
95. O dwóch sławnych znachorach. *Med. Przycz.* 1938 R. 2 nr 6 s. 9
Antoni Golec, Michał Wojciechowski
96. O pracy naukowej oficerów zdrowia w roku 1937. *Lek. Wojsk.* 1938 T. 31 nr 5 s. 631-632
97. Polska bibliografia lekarska za rok 1938 [do września]. T. 1-3. - Warszawa: Koło Oficerów Korp. Sanit., 1938. - XII, 275, [1] s.; XI, [1], 392 s.; X, [2], 352 s. (Wydawnictwa Biblioteki Centrum Wszkolenia Sanitarnego)
Rec.: Kazimierz Bross, *Med. Prakt.* 1938 R. 12 nr 16 s. 350-351; Witold Orłowski, *Pol. Arch. Med. Wew.* 1938 T. 16 nr 3 s. 641-642; J. Frejdzon, *Prasa Lek.* 1938 R. 7 nr 9 s. 134; R[omuald] E[dward] Matuszewski, *Now. Lek.* 1938 R. 50 nr 20 s. 627; Witold Orłowski, *Pol. Arch. Med. Wew.* 1939 T. 17 nr 2 s. 621; H[enryk] C[iszkiewicz]. *Chir. Pol.* 1939 R. 4 nr 1 s. 58; J[an] Lauber, *Klin. Oczna* 1939 R. 17 nr 2 s. 248; Maria Lutosławska, *Życie Lek.* 1939 R. 13 nr 5 s. 75-76
98. Polskie piśmiennictwo z zakresu medycyny lotniczej. Bibliografia. W: Dziesięciolecie służby zdrowia w lotnictwie. Warszawa 1938 s. 79-109
99. Rocznik Lekarski Rzeczypospolitej Polskiej na 1938 rok. Urzędowy spis lekarzy. Stan rozmieszczenia lekarzy z dnia 15 maja 1938 r. Rok wydawnictwa III. Warszawa: Zakł. Graf. „Drukprasa”, 1938 [8] s., IV, 1289 szp., [23] s. (Naczelna Izba Lekarska)
100. Źródła polskie w starych rycinach. O mineralnych wodach i kąpielach. *Med. Przycz.* 1938 R. 2 nr 5 s. 22-23
- 1939
101. Drobiazgi historyczne i literackie. Dawne ryciny lekarskie; Lekarze i pacjenci w rycinie i słowie; O źródłach polskich; Trepanacja. *Med. Przycz.* 1939 R. 3 nr 3 s. 14, nr 6 s. 14, nr 5 s. 20, nr 1 s. 26.
102. XX-lecie Wojskowego Zakładu Zaopatrzenia Sanitarnego. *Lek. Wojsk.* 1939 T. 33 nr 1 s. 121-122
103. Katalog Biblioteki Centrum Wszkolenia Sanitarnego. *Lek. Wojsk.* 1939 T. 33 nr 1 s. [16], nr

- 2 s. [18], nr 3 s. [15], nr 4 s. 2-24, nr 5 s. 24-38, nr 6 s. 39-62; [1940] T. 34 nr 1 s. 63-80, nr 2 s. 81-98. pozycje katalogu od nr 2128 do 2820 i od nr 4 pozycje od nr 1 do 870; pozycje katalogu od nr 871 do 1369
104. Lekarze i przyrodnicy na znaczkach pocztowych. *Med. Przyr.* 1939 R. 3 nr 5 s. 27
105. O bibliografii lekarskiej i analizie bibliograficznej. [Streszcz. ref. i dyskusja]. W: Pamiętnik XV Zjazdu Lekarzy i Przyrodników Polskich we Lwowie 4-7 VII 1937 [red. Witold Nowicki, Dezydery Szymkiewicz]. Lwów 1939 s. 290-293
106. O lecznictwie w Truskawcu-Zdroju. *Med. Przyr.* 1939 R. 3 nr 5 s. 28
107. Red.: „Archiwum Wojskowej Służby Zdrowia”. Warszawa 1939
Z. 1: Współpraca wojska i organizacji cywilnych w zwalczaniu gruźlicy. 1939.
108. Red.: „Pamiętniki Kursów Wakacyjnych w Ciechocinku”. Do 1939 r. wydano 4 tomy
109. W sprawie udostępniania źródeł naukowych. *Med. Przyr.* 1939 R. 3 nr 4 s. 21
110. Zjazdy naukowe oficerów zdrowia. *Med. Przyr.* 1939 R. 3 nr 2 s. 25
- 1945
111. Najpilniejsze potrzeby medycyny polskiej w dziale wydawniczym. Referat wygłoszony 29 września 1945 r. na konferencji w sprawach wydawniczych. *Dz. Zdr.* 1945 R. 1 nr 5/6 s. 146-149
112. Polskie biblioteki lekarskie. Referat wygłoszony 29 września 1945 r. na konferencji w sprawach wydawniczych. *Dz. Zdr.* 1945 R. 1 nr 7 s. 176-178
113. W sprawie zagranicznych wydawnictw lekarskich. *Dz. Zdr.* 1945 R. 1 nr 7 s. 176
114. Zagadnienia naukowo-wydawnicze. Referat wygłoszony na I Zjeździe Naczelników Wojewódzkich Wydz. Zdrowia. *Dz. Zdr.* 1945 R. 1 nr 2 s. 67-68
- 1946
115. Devastation culturelle de la médecine polonaise. *La Presse Méd.* (Paris). 1946 An. 54 nr 17 s. 245
116. Present status of equipment for medical teaching and research in Poland. *Science* 1946 T. 103 nr 2678 s. 531-532
117. Rec.: Clegg H.: Organizacja służby zdrowia w Wielkiej Brytanii. Londyn 1945. - *Pol. Tyg. Lek.* 1946 R. 1 nr 3 s. 101
podpis.: S.
118. Rec.: Wystawa Higieny [w Lublinie] 9 XII 1945-15 I 1946. Lublin 1945. - *Pol. Tyg. Lek.* 1946 R. 1 nr 3 s. 101
podpis.: dr W.A.
119. Rewir w Gross-Rosen. *Pol. Tyg. Lek.* 1946 R. 1 nr 2 s. 64-68
120. W sprawie książek i czasopism zagranicznych. *Pol. Tyg. Lek.* 1946 R. 1 nr 1 s. 39
- 1947
121. Drobiazgi historyczne. O lekarzu w Polsce w XVIII wieku; Karol Kaczkowski o lekarskich wydawnictwach popularnych. *Pol. Tyg. Lek.* 1947 R. 2 nr 2 s. 13*
122. Eborowicz Antoni (1861-1885). W: Polski Słownik Biograficzny. 1947. T. 6 s. 197
123. Elsenberg Antoni (1852-1910). W: Polski Słownik Biograficzny. 1947. T. 6 s. 234-235
124. Fabian Aleksander (1847-1910). W: Polski Słownik Biograficzny. 1947. T. 6 s. 335
125. Główna Biblioteka Lekarska w 1945 i 1946 roku. *Pol. Tyg. Lek.* 1947 R. 2 nr 2 s. 11*, 14*, nr 3 s. 19*
podpis.: St. K.
126. O języku prac naukowych. *Pol. Tyg. Lek.* 1947 R. 2 nr 32/33 s. 197*-198*
127. O nowym mianownictwie anatomicznym. *Pol. Tyg. Lek.* 1947 R. 2 nr 46/47 s. 267*-270*
128. Pokłosie ubiegłego roku. [„Polski Tygodnik Lekarski” w 1946 r.]. *Pol. Tyg. Lek.* 1947 R. 2 nr 1 s. 3*, 5*-6*
129. Profesor Hechel o Anglii i Anglikach. *Pol. Tyg. Lek.* 1947 R. 2 nr 5 s. 37*
130. Sprawozdanie z działalności Lekarskiego Instytutu Naukowo-Wydawniczego za rok 1946. *Pol. Tyg. Lek.* 1947 R. 2 nr 32/33 s. 960-966

1948

131. Fiszel (Phischel) Mojżesz (1480-1541?). W: Polski Słownik Biograficzny. 1948. T. 7 z. 1 s. 20
132. Flamm Dawid (1793-1866). W: Polski Słownik Biograficzny. 1948. T. 7 z. 1 s. 20
133. Flatau Edward (1863-1932). W: Polski Słownik Biograficzny. 1948. T. 7 z. 1 s. 28-29
134. Flaum Maksymilian (1864-1933). W: Polski Słownik Biograficzny. 1948. T. 7 z. 1 s. 31-32
135. Florkiewicz Władysław (1834-1902). W: Polski Słownik Biograficzny. 1948 T. 7 z. 1 s. 41-42
136. Fonberg Mateusz (1840-1880). W: Polski Słownik Biograficzny. 1948 T. 7 z. 1 s. 52
137. Jan Woltemberg, lekarz łomżyński z końca XVIII w. *Pol. Tyg. Lek.* 1948 R. 3 nr 36 s. 253*-254*
138. Kartka z historii medycyny ludowej. W: Jubileuszowy Kalendarz Miejskiego Pogotowia Ratunkowego. Warszawa 1948 s. 140-142
podpis.: Serwacy Krupski
139. Konstytucyjny i konstytucjonalny. *Pol. Tyg. Lek.* 1948 R. 3 nr 21 s. 165*
podpis.: S.K.
140. Odpowiedź drowi Bocheńskiemu na ocenę Polskiej Bibliografii Lekarskiej za rok 1945. *Pol. Tyg. Lek.* 1948 R. 3 nr 52 s. 1579
podpis.: S.K.
141. Odpowiedź na uwagi prof. T. Marciniaka („O nowym mianownictwie anatomicznym”). *Pol. Tyg. Lek.* 1948 R. 3 nr 2 s. 14*-15*
podpis.: S.K.
142. Osobliwości ciała ludzkiego w cyfrach. W: Jubileuszowy Kalendarz Miejskiego Pogotowia Ratunkowego. Warszawa 1948, s. 138-139 Toż: *Problemy* 1948 R. 4 nr 12 s. 780
podpis.: dr. S.K.
143. Polska Bibliografia Lekarska za rok 1945. Warszawa: Lek. Inst. Nauk.-Wydaw., 1948 s. XII, 13-113. (Wydawnictwa Głównej Biblioteki Lekarskiej)
Rec.: Adam Bocheński, *Pol. Tyg. Lek.* 1948 R. 3 nr 52 s. 1578-1579; G[rzegorz] S[tańkiewicz]. *Med. Wet.* 1948 R. 4 nr 12 s. 811; Rużycka, *Čas. Lek. Česk.* 1949 R. 88 nr 26 s. 751-752; Piotr Grzegorzczak, *Życie Nauki* 1949 T. 7 nr 39 s. 378; M[irko] D[razen] Grmek *Liječ. Vjes.* 1956 R. 78 nr 7/8 s. 390
144. Porażenie dziecięce nagminne. *Pol. Tyg. Lek.* 1948 R. 3 nr 42 s. 293*, 295, nr 43 s. 303*
krypt.: St. K.
145. LXXV-lecie Polskiej Akademii Umiejętności. *Pol. Tyg. Lek.* 1948 R. 3 nr 44 s. 308*
krypt.: S. K.
146. W odpowiedzi prof. Rogalskiemu. [W sprawie mianownictwa anatomicznego]. *Pol. Tyg. Lek.* 1948 R. 3 nr 3 s. 21-22
krypt.: St. K.
147. W sprawie czasopism archiwalnych i specjalnych. *Pol. Tyg. Lek.* 1948 R. 3 nr 5 s. 36*-37*
krypt.: eska
148. Zagadnienie bibliotek naukowych w szpitalach. *Szpital. Pol.* 1948 T. 1 nr 2 s. 180-188

1949

149. Anestetyka, anesteta, anestetyk. *Pol. Tyg. Lek.* 1949 R. 4 nr 14 s. 109*
krypt.: S. K.
150. Emilian Klemens Nowicki i jego dzieło o złamaniu kości. *Pol. Tyg. Lek.* 1949 R. 4 nr 51 s. 357*-359*; nr 52 s. 362*-363*, 365*-367*
151. Przedmowa. W: Rocznik Lekarski Rzeczypospolitej Polskiej na rok 1948. Warszawa 1949 s. [1-2]

1950

152. Notatki językowe. *Pol. Tyg. Lek.* 1950 R. 5 nr 41 s. 270
krypt.: ska
153. Polskie piśmiennictwo lekarskie w ostatnim stuleciu i jego obecne potrzeby. Referat opracowany dla Podsekcji Wydawnictw naukowych I Kongresu Nauki. *Pol. Tyg. Lek.* 1950 R. 5 nr 49/50 s. 1737-1742; nr 51/52 s. 1792-1799
154. Red.: Rocznik Lekarski Rzeczypospolitej Polskiej na rok 1948 zawierający spis lekarzy, lekarzy dentystów i farmaceutów oraz wykaz najważniejszych uzdrowisk polskich. Warszawa: Lek. Inst. nauk.-Wydawn. 1949. - 4 s., 862 szp.
155. Z Głównej Biblioteki Lekarskiej. *Pol. Tyg. Lek.* 1950 R. 5 nr 29-30 s. 1136

1951

156. Biblioteki lekarskie w Polsce – ich rozwój i ich potrzeby. *Pol. Tyg. Lek.* 1951 R. 6 nr 15/16 s. 535-542, nr 17 s. 591-598

157. Lekarz i książka. *Sl. Zdr.* 1951 R. 3 nr 19 s. 4
 158. O spisach wykładów naszych akademii medycznych. *Pol. Tyg. Lek.* 1951 R. 6 nr 40 s. 1324-1328
 159. Polska Bibliografia Lekarska za rok 1946. Warszawa: PZWL, 1951. - XI, [1], 340 s. (Wydawnictwa Głównej Biblioteki Lekarskiej)
Rec.: Zdzisław Wiktor, *Pol. Tyg. Lek.* 1952 R. 7 nr 44 s. 1449; Zbigniew Woźniowski, *Sl. Zdr.* 1951 R. 3 nr 48 s. 4; Grzegorz Staśkiewicz, *Med. Wet.* 1953 R. 9 nr 4 s. 179; M[irko] D[rażeń] Grmek, *Liječ. Vjes.* 1956 R. 78 nr 7/8 s. 390
 160. Przyjacielowi w odpowiedzi. *Pol. Tyg. Lek.* 1951 R. 6 nr 18-19 s. 104*-105*
 161. Rozstrzeń czy rozszerzenie oskrzeli. *Pol. Tyg. Lek.* 1951 R. 6 nr 8 s. 47*-48*
 162. W sprawie dokumentacji lekarskiej. *Pol. Tyg. Lek.* 1951 R. 6 nr 44 s. 1485-1486
 163. Za wiele słów naukowych. *Sl. Zdr.* 1951 R. 3 nr 9 s. 2
- 1952
164. Biblioteki lekarskie specjalizujące [się] w poszczególnych działach naukowych. *Sl. Zdr.* 1952 R. 4 nr 10 s. 5
 165. Co to jest dokumentacja naukowa? *Sl. Zdr.* 1952 R. 4 nr 13 s. 2
 166. Polska Bibliografia Lekarska za rok 1947. Warszawa: PZWL, 1952. - XII, 431 s.
Rec.: Ludwik Zembrzusi, *Pol. Tyg. Lek.* 1952 R. 7 nr 44 s. 1449-1450; Grzegorz Staśkiewicz, *Med. Wet.* 1953 R. 9 nr 4 s. 179; M[irko] D[rażeń] Grmek, *Liječ. Vjes.* 1956 R. 78 nr 7/8 s. 390
- 1953
167. Katalog przedmiotowy w bibliotekach lekarskich. *Pol. Tyg. Lek.* 1953 R. 8 nr 20 s. 157*-160*; nr 21 s. 162*
 168. Polska Bibliografia Lekarska za rok 1948. Warszawa: PZWL, 1953. - XII, 509 s. (Wydawnictwa Głównej Biblioteki Lekarskiej)
Rec.: E[dmund] S[zyzsko]. *Farm. Pol.* 1953 R. 9 nr 11 s. 284; Grzegorz Staśkiewicz, *Med. Wet.* 1955 R. 11 nr 10 s. 626; M[irko] D[rażeń] Grmek, *Liječ. Vjes.* 1956 R. 78 nr 7/8 s. 390
 169. W sprawie organizacji badań naukowych z historii medycyny. (Referat wygłoszony na posiedzeniu Komisji Historii Nauk Medycznych Rady Naukowej przy Ministrze Zdrowia). *Pol. Tyg. Lek.* 1953 R. 8 nr 32 s. 1124-1126
- 1954
170. Czy istnieją choroby pracownicze *Pol. Tyg. Lek.* 1954 R. 9 nr 29 s. 928
 171. Dzieje i zadania lekarskiego filmu naukowego i dydaktycznego. *Pol. Tyg. Lek.* 1954 R. 9 nr 38 s. 302*, 304*
 172. Medycyna i lekarze przed 100 laty. *Pol. Tyg. Lek.* 1954 R. 9 nr 13 s. 104*, nr 14 s. 111*-112*, nr 15 s. 120*, nr 19 s. 152*, nr 20 s. 160*
 173. O pracy naukowej lekarza prowincjonalnego. (Referat wygłoszony w Instytucie Doskonalenia i Specjalizacji Kadr Lekarskich). *Pol. Tyg. Lek.* 1954 R. 9 nr 50 s. 398*-400*, nr 51-52 s. 405*-408*
 174. Polska Bibliografia Lekarska za rok 1949. Warszawa: PZWL, 1954. - XVI, 634 s. (Wydawnictwa Głównej Biblioteki Lekarskiej)
Rec.: Tadeusz Dzierżykraj-Rogalski: Uwagi o polskiej bibliografii lekarskiej (w związku z pracą Stanisława Konopki pt. „Polska bibliografia lekarska za rok 1949”), *Pol. Tyg. Lek.* 1954 R. 9 nr 27 s. 862-863; J. K. Podlewski *Farm. Pol.* 1954 R. 10 nr 11 s. 300; G[rzegorz] Staśkiewicz, *Med. Wet.* 1955 R. 11 nr 10 s. 626; M[irko] D[rażeń] Grmek, *Liječ. Vjes.* 1956 R. 78 nr 7/8 s. 390
 175. Polska Bibliografia Lekarska za rok 1950. Warszawa: PZWL, - 1954 XII, 772 s. (Wydawnictwa Głównej Biblioteki Lekarskiej)
Rec.: Tadeusz Dzierżykraj-Rogalski: Nowy tom polskiej bibliografii lekarskiej, *Post. Wiedzy Med.* 1955 T. 2 nr 1 s. 102-103; M[irko] D[rażeń] Grmek, *Liječ. Vjes.* 1956 R. 78 nr 7/8 s. 390; G[rzegorz] Staśkiewicz, *Med. Wet.* 1956 R. 12 nr 2 s. 104-105
 176. Red.: „Źródła i dokumenty do historii medycyny”. Ośrodek Dokumentacji Głównej Biblioteki Lekarskiej. Z. 1-8. Warszawa 1954-1962:
 1. Stebelska Halina, Wyderkowa Teresa: Sprawy lekarskie w aktach Towarzystwa Przyjaciół Nauk w Warszawie (1800-1892). 1955
 2. Nowacka Maria: Zagadnienia lekarskie w aktach Rządu Tymczasowego Królestwa Polskiego (1815). 1955
 3. Jankowska Jadwiga: Źródła do dziejów medycyny w Polsce w aktach Komisji Policji Obojga Narodów i Komisji Policji Koronnej (1791-1794). 1955
 4. Nowacka Maria: Sprawy lekarskie w aktach Komisji Rządzącej (1807). 1956
 5. Maciejewska Wanda: Źródła do dziejów medycyny w Polsce w aktach Rady Nieustającej 1775-1788. 1956
 6. Jankowska Jadwiga: Źródła do dziejów medycyny polskiej w aktach drugiej połowy XVIII w., tyjących się Warszawy: akta

Urzędu Marszałka Wielkiego Koronnego, Komisji i Deputacji Brukowej m. Warszawy, Departamentu Policji Warszawskiej i władz miejskich Warszawy. 1956

7. Sobolowa Barbara, Maciejewska Wanda /oprac.: Sprawy lekarskie w aktach Straży Praw (1791-1792) i Rady Nieustającej z okresu od 29 IV 1793 do 16 IV 1794 roku. 1956

8. Król Anna, Łossan Maria / przygot. do druku: Wzmianki o lekarzach polskich i obcych w pamiętnikach polskich. Z. 1. 1962

177. Słownik haseł z dziedziny medycyny i nauk pokrewnych. Książka podręczna do opracowywania katalogu przedmiotowego w bibliotekach lekarskich / oprac. ... T. 1-5. - Warszawa: GBL, 1954. - [2], 695 s.; [2], 552 s.; [2], 636 s.; [2], 688 s.; [2], 644 s. powiel.

178. W sprawie słownika lekarzy polskich. *Pol. Tyg. Lek.* 1954 R. 9 nr 1 s. 5-8

1955

179. Franciszek Józef Kleszczowski lekarz górniczy w połowie XIX wieku. *Sl. Zdr.* 1955 R. 7 nr 7 s. 4

180. Józef Emilian Peszke (w 110 rocznicę urodzin). *Sl. Zdr.* 1955 R. 7 nr 16 s. 4

181. O źródłach do prac naukowych. *Książka Med.* 1955 nr 4 s. 3-6

182. Polska Bibliografia Lekarska za rok 1951. Warszawa: PZWL, 1955.- XV, [1], 952 s. (Wydawnictwa Głównej Biblioteki Lekarskiej)

Rec.: Tadeusz Dzierżykraj-Rogalski: W związku z wydaniem Polskiej bibliografii lekarskiej za rok 1951 Stanisława Konopki, *Prz. Lek.* 1955 R. 11 nr 11 s. 350-351; Zbigniew Woźniowski, *Sl. Zdr.* 1955 R. 7 nr 33 s. 2; M[irko] D[rażeń] Grmek, *Liječ. Vjes.* 1956 R. 78 nr 7-8 s. 390; G[rzegorz] Staśkiewicz, *Med. Wet.* 1956 R. 12 nr 2 s. 104-105

183. Polska Bibliografia Lekarska za rok 1952. Warszawa: PZWL, 1955.- XV, [1], 1179 s. (Wydawnictwa Głównej Biblioteki Lekarskiej)

Rec.: M[irko] D[rażeń] Grmek, *Liječ. Vjes.* 1956 R. 78 nr 7/8 s. 390; J[an] K[azimierz] Podlewski, *Farm. Pol.* 1956 R. 12 nr 4 s. 107-108; T. Marcinkowski: Kilka uwag o „Polskiej bibliografii lekarskiej” za rok 1952 prof. Stanisława Konopki, *Pol. Tyg. Lek.* 1957 R. 12 nr 8 s. 314-315; Grzegorz Staśkiewicz, *Med. Wet.* 1957 R. 13 nr 4 s. 236-237

184. Rec.: Chmieleńska Maria: Polska bibliografia ziółarstwa za okres od początku XVI wieku do roku 1940. Warszawa 1954. - *Pol. Tyg. Lek.* 1955 R. 10 nr 28 s. 946

185. Zasłużone dla polskiej nauki. W 135-lecie Tow. Lekarskiego Warszawskiego. *Sl. Zdr.* 1955 R. 7 nr 51 s. 4

1956

186. Biblioteki lekarskie [w Polsce w latach 1944-1954]. W: Dziesięciolecie medycyny w Polsce Ludowej. Warszawa 1956 s. 525-545

187. Chodzi o nazwy szpitali – nie tylko warszawskich. *Sl. Zdr.* 1956 R. 8 nr 51 s. 6

188. Nadsyłajcie pamiętniki i wspomnienia do Głównej Biblioteki Lekarskiej. *Sl. Zdr.* 1956 R. 8 nr 50 s. 6

189. Nauczanie historii medycyny i organizacja jej badań w Związku Radzieckim. Z podróży do Moskwy i Leningradu. *Sl. Zdr.* 1956 R. 8 nr 38 s. 2

190. Nasza twórczość naukowa. Kilka uwag i liczb. *Sl. Zdr.* 1956 R. 8 nr 14 s. 1

191. Odpowiedź [prof. Stanisławowi La-skownickiemu na jego list o pierwszych filmach lekarskich w Polsce]. *Pol. Tyg. Lek.* 1956 R. 11 nr 23 s. 1054

192. Polska Bibliografia Lekarska za rok 1953. Warszawa: PZWL, 1956. - XVI, 1189 s. (Wydawnictwa Głównej Biblioteki Lekarskiej)

Rec.: M[irko] D[rażeń] Grmek *Liječ. Vjes.* 1956 R. 78 nr 7-8 s. 390; *Książka Med.* 1956 wrzesień s. II okł., 1; J[an] K[azimierz] Podlewski, *Farm. Pol.* 1956 R. 12 nr 12 s. 335; (Joseph Mezyk), *Pol. Med. Hist. and Sci. Bull.* 1957 T. 1 nr 2-3 s. 61-62; [W. Roztworowska] Roztwor. W.: Dorobek „Służby Zdrowia” w bibliografii lekarskiej. *Sl. Zdr.* 1957 R. 9 nr 17 s. 6; Henryk Sawoniak, *Prz. Bibl.* 1957 R. 25 z. 2-3 s. 231-239; Grzegorz Staśkiewicz, *Med. Wet.* 1957 R. 13 nr 4 s. 236; Adam Wrzosek, *Prz. Lek.* 1957 R. 13 nr 4 s. 126-127; Ludwik Zembrzusi, *Pol. Tyg. Lek.* 1957 R. 12 nr 20 s. 778

193. Prace naukowe dawniej i dzisiaj. (Luźne uwagi z pogranicza techniki pracy naukowej i etyki). *Pol. Tyg. Lek.* 1956 R. 11 nr 35 s. 1543-1548

194. Rec.: Działalność naukowa Akademii Medycznej w Krakowie w latach 1953 i 1954: wykaz bibliograficzny. Kraków 1956. - Dobrze i źle o spisie prac naukowych Akademii Medycznej w Krakowie. *Sl. Zdr.* 1956 R. 8 nr 28 s. 4

195. Red.: „Życiorysy”. T. 1-5. Warszawa 1956-1961. - [wyd.] Komisja Historii Nauk Medycznych Rady Naukowej przy Ministrze Zdrowia - red. odpowiedzialny

- Nr 1. Krakowiecka Ludmiła: Maciej z Miechowa lekarz i uczony Odrodzenia. Warszawa, PZWL, 1956
- Nr 2. Hanecki Michał: Tadeusz Browicz: życie i działalność naukowa. Warszawa, PZWL, 1956
- Nr 3. Czesław Murczyński, Maria Sypniewska: Wilhelm Konrad Roentgen: dzieje wielkiego odkrycia. Warszawa, PZWL, 1957
- Nr 4. Filar Zbigniew: Anna Tomaszewicz-Dobrska: karta z dziejów polskich lekarek. Warszawa, PZWL, 1959
- Nr 5. Sokół Stanisław: Ludwik Rydygier 1850-1920. Warszawa, PZWL, 1961
196. Słownik haseł z dziedziny medycyny i nauk pokrewnych. Książka podręczna do opracowywania katalogu przedmiotowego w bibliotekach lekarskich T. 6 uzupełniający / oprac. Warszawa: Wydawn. GBL, 1956 [4], 518 s., powiel
197. Wydawnictwa lekarskie [w Polsce w latach 1944-1954]. W: Dziesięciolecie medycyny w Polsce Ludowej. Warszawa 1956 s. 546-561
198. Związki kulturalne na polu medycyny między Anglią i Polską. Szkic biograficzno-bibliograficzny do XIX wieku. W: Catalogue of exhibition of medical british books and periodicals [październik 1956]. Warsaw 1956 s. 5-32; tekst pol. i ang.
- 1957
199. Almanach – kopalnia wiadomości o pracownikach służby zdrowia. *Sl. Zdr.* 1957 R. 9 nr 17 s. 2
200. Apel do Państwowego Zakładu Wydawnictw Lekarskich [w sprawie prenumeraty czasopism lekarskich]. *Sl. Zdr.* 1957 R. 9 nr 10 s. 3
201. Autor i redaktor. (Uwagi i refleksje pozbawione). *Biul. GBL* 1957 R. 6 nr 12 s. 785-789
202. Czym trudnią się lekarze. *Nowiny Literackie* 1957 R. 1 nr 10/11 s. 11. - Dot. monografii: L. Krakowieckiej: Maciej z Miechowa; M. Haneckiego: Tadeusz Browicz; C. Murczyńskiego i M. Sypniewskiej: Wilhelm Roentgen i W. Biegańskiego: Myśli i aforyzmy o etyce lekarskiej
203. Dzień Władysława Biegańskiego w Częstochowie (w setną rocznicę urodzin). *Sl. Zdr.* 1957 R. 9 nr 18 s. 4
204. Kramsztyk Stefan: Wspomnienia o ludziach i wydarzeniach (1883-1920). Listy ... do dr. Zygmunta Klukowskiego; oprac. *Arch. Hist. Med.* 1957 T. 20 z. 3 s. 413-418.
205. Medycyna polska na rynku światowym. *Biul. GBL* 1957 R. 6 nr 6 s. 345-355
206. Medycyna w Polsce w połowie XVIII wieku w świetle listu Jacka Augusta Łopackiego. *Arch. Hist. Med.* 1957 T. 20 z. 1-2 s. 159-164
207. Odpowiedź na uwagi dra Tadeusza Marcinkowskiego o sposobie opracowywania polskiej bibliografii lekarskiej. *Pol. Tyg. Lek.* 1957 R. 12 nr 8 s. 314-316
208. Optymistyczne spojrzenie na smutną rzeczywistość. *Biul. GBL* 1957 R. 6 nr 10 s. 637-646
209. VIII Zjazd Polskich Historyków Medycyny. *Arch. Hist. Med.* 1957 T. 20 z. 3 s. 439-440
210. Pamiątki po Władysławie Biegańskim. *Sl. Zdr.* 1957 R. 9 nr 19 s. 4
211. Pierwsze 800 cegieł. *Sl. Zdr.* 1957 R. 9 nr 19 s. 1
na budowę gmachu GBL
212. Polska Bibliografia Lekarska za rok 1954. T. 1-2. Warszawa: PZWL, 1957. - XVIII, 770 s.; 749 s. (Wydawnictwa Głównej Biblioteki Lekarskiej)
Rec.: Tadeusz Dzierżykraj-Rogalski, *Biul. GBL* 1957 R. 6 nr 10 s. 651-652; [Tenże], *Biul. GBL* 1958 R. 7 nr 3 s. 178-179; W.A. Newskij, *Sovet. Zdravoochr.* 1958 R. 17 nr 4 s. 59-60
213. Prace z historii medycyny w pierwszym dziesięcioleciu Polski Ludowej. (Sprawozdanie i wnioski). *Arch. Hist. Med.* 1957 T. 20 z. 1-2 s. 277-287
214. Prasa i medycyna. *Sl. Zdr.* 1957 R. 9 nr 43 s. 1
215. Rec.: Alkiewicz Jan: Materiały do polskiej bibliografii dermatologii i wenerologii oraz ich pogranicza od XVI wieku do 1951 roku. Poznań 1957. - *Biul. GBL* 1957 R. 6 nr 10 s. 649-651
216. Rec.: Index bibliographic, 23 august 1944 - 31 december 1955. Bucuresti 1956. - *Biul. GBL* 1957 R. 6 nr 8 s. 491-492
217. Rec.: Jirasek Arnold: Česka a slovenska chirurgie v letech 1898-1945. Praha 1956. - *Arch. Hist. Med.* 1957 T. 20 z. 1-2 s. 304-305
218. Rec.: Kurlandskij W. Ju.: Ortopedyczne leczenie przyzębicy. Warszawa 1956. - Nowość sprzed pięciu laty. (Kilka uwag o naszych prze-

kładach z języków obcych), *Biul. GBL* 1957 R. 6 nr 1 s. 56-57

219. Rec.: Woźniewski Zbigniew (oprac.): Polski almanach medyczny na rok 1956. Warszawa 1957. - *Biul. GBL* 1957 R. 6 nr 6 s. 356-358

220. Rec.: Wróblecka Janina: W walce o zdrowie. Warszawa 1957. - Chybiona propaganda, *Biul. GBL* 1957 R. 6 nr 5 s. 277-278

221. Red.: „Biblioteka Historyczna Tekstów” [wyd.] Polskie Towarzystwo Historii Medycyny 1957 - red. odpowiedzialny

Nr 1. Biegański Władysław: Myśli i aforyzmy o etyce lekarskiej. Wyd. 4. Warszawa, PZWL, 1957.

222. Spuścizna po Władysławie Biegańskim. *Arch. Hist. Med.* 1957 T. 20 z. 3 s. 419-425

223. W 100 rocznicę urodzin Władysława Biegańskiego. Uroczystości w Częstochowie. *Arch. Hist. Med.* 1957 T. 20 z. 3 s. 357-363.

224. Włoskie czasopisma lekarskie. *Biul. GBL* 1957 R. 6 nr 4 s. 203-205

225. Zasłużone czasopismo [„Zdrowie”]. *Biul. GBL* 1957 R. 6 nr 3 s. 129-136

226. Dorpat w listach Stanisława Janikowskiego. *Biul. GBL* 1958 R. 7 nr 6 s. 420-423

1958

227. Drogi i bezdroża udostępniania książek naukowych. *Biul. GBL* 1958 R. 7 nr 10 s. 749-755

228. Gidlewski Marian (1860-1925). W: Polski Słownik Biograficzny 1958 T. 7 s. 422

229. Notatki językowe. Monografia. *Biul. GBL* 1958 R. 7 nr 1 s. 86

230. O dawnej i dzisiejszej krytyce lekarskiej. *Biul. GBL* 1958 R. 7 nr 1 s. 1-12

231. Polonica w czasopismach zagranicznych. *Biul. GBL* 1958 R. 7 nr 1 s. 86-87, nr 2 s. 164, nr 3 s. 246, nr 4 s. 327, nr 5 s. 415-416, nr 6 s. 494, nr 7 s. 568, nr 8 s. 654, nr 9 s. 746-747, nr 10 s. 840-842, nr 11 s. 928, nr 12 s. 1007-1008

232. Polska Bibliografia Lekarska za rok 1955. T. 1-2. Warszawa: PZWL, 1958. - XIV, [2], 813 s.; IX, [3], 743 s. (Wydawnictwa Głównej Biblioteki Lekarskiej)

Rec.: Tadeusz Kielanowski, *Biul. GBL* 1959 R. 8 nr 4 s. 295-296

233. Les relations culturelles entre la France et la Pologne dans le domaine de la médecine. Société Polonaise de la Médecine. Varsovie: PZWL, 1958.- 22, [2] s.

Rec.: Bruno Kisch, *Journ. Hist. Med.* 1959 s. 409; Edward Stocki, *Arch. Hist. Med.* 1959 T. 22 z. 1 s. 192-196

1959

234. Autor i redaktor. *Czas. Stom.* 1959 R. 12 nr 5 s. 375-379

235. Biblioteki lekarskie w Polsce dawniej i dzisiaj. (Przemówienie wygłoszone podczas I zebrania dyrektorów bibliotek akademii medycznych dnia 17 marca 1959 roku). *Biul. GBL* 1959 R. 8 nr 4 s. 277-280

236. Dzieje jednego wynalazku, rzecz o okularach. (Referat wygłoszony na posiedzeniu Polskiego Towarzystwa Historii Medycyny w Warszawie). *Arch. Hist. Med.* 1959 T. 22 z. 3 s. 413-421

237. Głabisz Stefan (1882-1947). W: Polski Słownik Biograficzny. 1959 T. 8 s. 31

238. Gnoiński Henryk Bolesław (1891-1946). W: Polski Słownik Biograficzny. 1959 T. 8 s. 154-155

239. Goltz Jan (1781-1864). W: Polski Słownik Biograficzny. 1959 T. 8 s. 235

240. Gorecki Zdzisław (1895-1914). W: Polski Słownik Biograficzny. 1959 T. 8 s. 315

241. Katalog przedmiotowy w bibliotekach lekarskich. Wykład dla bibliotekarzy bibliotek lekarskich. (Skrót). Poznań: Akad. Med., 1959.- 12 s.

242. Kilka słów o pamiętnikach lekarzy. *Biul. GBL* 1959 R. 8 nr 2 s. 98-101

243. O bibliotekach lekarskich i sposobach korzystania z ich zbiorów. *Biul. GBL* 1959 R. 8 nr 12 s. 921-927

244. Polonica w czasopismach zagranicznych. *Biul. GBL* 1959 R. 8 nr 1 s. 85-86, nr 2 s. 186-187, nr 3 s. 274-275, nr 4 s. 359, nr 5 s. 452, nr 6 s. 539-540, nr 7 s. 623, nr 8/9 s. 743-744, nr 10 s. 820, nr 11 s. 917-918, nr 12 s. 1009-1010

245. Wyd.: Janikowski Stanisław: Listy z Dorpatu / przygot. do druku i przypisami opatrzył *Arch. Hist. Med.* 1959 T. 22 z. 1 s. 71-147

1960

246. Gosiewski Wiktor (1890-1936). W: Polski Słownik Biograficzny 1960 T. 8 s. 343
247. Goździcki Waław (1872-1933). W: Polski Słownik Biograficzny 1960 T. 8 s. 394-395
248. Gromadzki Jan (1856-1928). W: Polski Słownik Biograficzny 1960 T. 8 s. 631
249. Gross Edmund (1887-1951). W: Polski Słownik Biograficzny 1960 T. 9 z. 40 s. 2-3
250. Grygorowicz Karol Konstanty (1782-1855). W: Polski Słownik Biograficzny 1960 T. 9 z. 40 s. 76-77
251. Jan Ewangelista Purkyně wśród młodzieży medycznej i wśród lekarzy polskich. Referat wygłoszony podczas uroczystości ku czci J. E. Purkyněgo we Wrocławiu w dniu 24 października 1959 roku. *Arch. Hist. Med.* 1960 T. 23 z. 1 s. 69-78
252. Medycyna polska w wydawnictwach zagranicznych. *Biul. GBL* 1960 R. 9 nr 12 s. 931-935
253. O konkursie na pamiętniki lekarzy. *Biul. GBL* 1960 R. 9 nr 4 s. 271-274
254. Po trzech latach. (Troski, nadzieje i zamierzenia redakcji Biuletynu Głównej Biblioteki Lekarskiej). *Biul. GBL* 1960 R. 9 nr 2 s. 89-92
255. Polonica w czasopismach zagranicznych. *Biul. GBL* 1960 R. 9 nr 1 s. 84-85, nr 2 s. 173-174, nr 3 s. 267-268, nr 4 s. 355-356, nr 5 s. 454-456, nr 6 s. 550-551, nr 7 s. 643-644, nr 8 s. 722-723, nr 9/10 s. 832-833, nr 11 s. 920-921, nr 12 s. 1003-1004
256. Polska Bibliografia Lekarska za rok 1956. T. 1-2. - Warszawa: PZWL, 1960. - XV, [1], 592 s. - X, [2], 863 s. (Wydawnictwo Głównej Biblioteki Lekarskiej)
Rec.: Tadeusz Dzierżykraj-Rogalski, *Biul. GBL* 1961 R. 10 nr 9 s. 610-612
257. Poprawka historyczna. [dot. konkursu na pamiętniki lekarzy]. *Sl. Zdr.* 1960 R. 12 nr 15 s. 2
Komentarz do „Poprawki historycznej”. [Tamże] nr 16 s. 2
258. Wyd.: Janikowski Stanisław: Listy z Pragi / przygot. do druku i przypisami opatrzył ... *Arch. Hist. Med.* 1960 T. 23 z. 3 s. 339-389
259. Wyd.: Rybicki Stanisław Teofil: Trzy pokolenia lekarzy / (1843-1920) / przygot. do druku *Arch. Hist. Med.* 1960 T. 23 z. 4 s. 481-487
260. Spór o autorstwo i próba tłumienia krytyki. (Przyczynek do dziejów Biblioteki Towarzystwa Lekarskiego Warszawskiego). *Biul. GBL* 1960 R. 9 nr 8 s. 647-652

1961

261. Jan Stella-Sawicki, lekarz, żołnierz, przyrodnik, pedagog i literat. (W 50 rocznicę jego zgonu). *Arch. Hist. Med.* 1961 T. 24 z. 4 s. 431-442
262. Nieco innych szczegółów o Bibliotece Wydziału Medycznego w Paryżu. *Biul. GBL* 1961 R. 10 nr 10 s. 694-696
263. Polonica w czasopismach zagranicznych. *Biul. GBL* 1961 R. 10 nr 1 s. 81-82, nr 2 s. 163-164, nr 3 s. 255-256, nr 4 s. 333-334, nr 5 s. 421-423, nr 6 s. 506-507, nr 7-8 s. 597-598, nr 9 s. 689-690, nr 10 s. 777-778, nr 11 s. 862-864, nr 12 s. 948-950
264. Polska Bibliografia Lekarska za rok 1957. T. 1. Warszawa: PZWL, 1961.- XV, [1], 934 s. (Wydawnictwo Głównej Biblioteki Lekarskiej)
Rec.: Lawrence S. Thompson, *Bulletin of the Medical Library Association* 1962 nr 4 s. 801
265. Prof. dr med. Ludwik Zembrzusi, nestor polskich historyków medycyny. *Arch. Hist. Med.* 1961 T. 24 z. 1 s. 1-5
266. Rec.: Estreicher Karol: Bibliografia polska. Cz. 1: Bibliografia polska XIX stulecia. T. 1. Wyd. 2. Kraków 1959. - Nowe wydanie „Bibliografii polskiej” Karola Estreichera, *Biul. GBL* 1961 R. 10 nr 2 s. 85-88
Współaut.: ..., Anna Król
267. Słownik haseł z dziedziny medycyny i nauk pokrewnych: książka podręczna do opracowywania katalogu przedmiotowego w bibliotekach lekarskich / oprac. ... T. 1-4. - Wyd. 2 uzup. Warszawa: GBL, 1961 [4], 726 s.; [2], 512 s.; [2], 512 s.; [2], 622 s., powiel.
268. Sprawozdanie z działalności Polskiego Towarzystwa Historii Medycyny przedstawione na Walnym zebraniu we Wrocławiu w dniu 18 listopada 1960 roku. *Arch. Hist. Med.* 1961 T. 24 z. 2 s. 231-235
269. W sprawie rozpraw na stopień doktora i rozpraw habilitacyjnych. *Biul. GBL* 1961 R. 10 nr 11 s. 781-785

270. Wyd.: Łążyński Marian: Sto lat bez mała / przygot. do wyd. i opatrzył przypisami Warszawa: PZWL, 1961

1962

271. Dr Stanisław Kościński. (W 125 rocznicę jego urodzin). *Arch. Hist. Med.* 1962 T. 25 z. 4 s. 439-445

272. Ilu jest w Polsce lekarzy? *Biul. GBL* 1962 R. 11 nr 3 s. 177-183

273. Lekarze literaci. Krótkie notatki biograficzne i bibliograficzne. Zebrał *Arch. Hist. Med.* 1962 T. 25 z. 3 s. 309-363

274. Polacy wychowankowie Wydziału Lekarskiego w Montpellier. Doniesienie wstępne. *Arch. Hist. Med.* 1962 T. 25 z. 2 s. 205-209

Toż. W: XVIII Congrès International d' Histoire de la Médecine: Résumé des Communications. Varsovie 1962 s. 33-39

275. Polonica w czasopismach zagranicznych. *Biul. GBL* 1962 R. 11 nr 1 s. 85-86, nr 2 s. 169-170, nr 3 s. 262-263., nr 4 s. 340-342, nr 5 s. 428-430, nr 6 s. 512-514, nr 7/8 s. 605-607, nr 9/10 s. 690-692, nr 11 s. 777-779, nr 12 s. 864-866

276. Polska Bibliografia Lekarska za rok 1957. T. 2. Warszawa: PZWL, 1962.- X, [2], 854 s. (Wydawnictwo Głównej Biblioteki Lekarskiej)

277. Prace naukowe lekarzy polskich w wydawnictwach zagranicznych w roku 1961. *Biul. GBL* 1962 R. 11 nr 9/10 s. 609-612

278. Rec.: Spis fachowych pracowników służby zdrowia. Warszawa 1961. - *Biul. GBL* 1962 R. 11 nr 3 s. 177-183

279. Słownik haseł z dziedziny medycyny i nauk pokrewnych: książka podręczna do opracowywania katalogu przedmiotowego w bibliotekach lekarskich. Oprac. T. 5. Wyd. 2 uzup. Warszawa: GBL, 1962.- [2], 703 s.

1963

280. Dr med. Janusz Peter. (Wspomnienie pośmiertne). Wygłoszone dnia 1 marca 1963 roku na posiedzeniu Oddziału Warszawskiego Polskiego Towarzystwa Historii Medycyny. *Arch. Hist. Med.* 1963 T. 26 z. 1/2 s. 159-166, bibliogr.

281. Polegli w latach okupacji. *Śl. Zdr.* 1963 R. 15 nr 42 s. 2

282. Polonica w czasopismach zagranicznych. *Biul. GBL* 1963 R. 12 nr 1 s. 82-84, nr 2/3 s. 170-172, nr 4 s. 250-252, nr 5 s. 326-327, nr 6 s. 403-404, nr 7/8 s. 490-492, nr 9 s. 574-576, nr 10 s. 661-663, nr 11/12 s. 759-762

283. Prace naukowe lekarzy polskich w wydawnictwach zagranicznych w roku 1962. *Biul. GBL* 1963 R. 12 nr 6 s. 329-333

284. Prof. dr med. Bolesław Skarżyński. (Wspomnienie pośmiertne, wygłoszone podczas posiedzenia Oddziału Warszawskiego Polskiego Towarzystwa Historii Medycyny w dniu 29 maja 1963 r.). *Arch. Hist. Med.* 1963 T. 26 z. 1/2 s. 151-157, bibliogr.

285. Słownik haseł z dziedziny medycyny i nauk pokrewnych: książka podręczna do opracowywania katalogu przedmiotowego w bibliotekach lekarskich / oprac. T. 6-7. Wyd. 2 uzup. Warszawa: GBL, 1963.- [2], 588 s.; [2], 690 s.

286. Sprawozdanie Zarządu Głównego Polskiego Towarzystwa Historii Medycyny za rok 1962. *Arch. Hist. Med.* 1963 T. 26 z. 1-2 s. 167-172

287. Wiedeńskie czasopismo lekarskie z r. 1863 o służbie zdrowia w powstaniu styczniowym. (Referat wygłoszony na posiedzeniu Oddziału Warszawskiego Polskiego Towarzystwa Historii Medycyny). *Arch. Hist. Med.* 1963 T. 26 z. 3/4 s. 261-279

Współaut.: Michał Hanecki, ..., Tadeusz Roźniatowski, Zbigniew Woźniowski

288. Wrzesień 1939. Polegli tamtej jesieni. *Śl. Zdr.* 1963 R. 15 nr 36 s. 1, 4

289. Wyd.: Janikowski Stanisław: Listy z Wiednia / przygot. do druku i przypisami opatrzył *Arch. Hist. Med.* 1963 T. 26 z. 3-4 s. 303-322

290. Wydział Lekarski Szkoły Głównej (1862-1869). *Rocz. UW* 1963 T. 4 s. 14-22

1964

291. Andrzej Janikowski profesor Uniwersytetu Warszawskiego i Akademii Medyko-Chirurgicznej. (W setną rocznicę jego zgonu). Wygłoszone na posiedzeniu Oddziału Warszawskiego Polskiego Towarzystwa Historii Medycyny w dniu 24 kwietnia 1964 r. *Arch. Hist. Med.* 1964 T. 27 z. 3 s. 251-258

292. Antoni Schneeberger i jego dzieło o higienie wojskowej (1564-1964). *Arch. Hist. Med.* 1964 T. 27 z. 1/2 s. 49-54.
 293. Edward Pomian Pożerski. *Sl. Zdr.* 1964 R. 16 nr 6 s. 2
 294. Krakowska i Warszawska Szkoła Lekarska. *Arch. Hist. Med.* 1964 T. 27 z. 4 s. 363-371
 295. Młodzież lekarska Szkoły Głównej Warszawskiej. Wykład inauguracyjny w czasie otwarcia roku akademickiego 1963/1964 w Akademii Medycznej w Warszawie. *Arch. Hist. Med.* 1964 T. 27 z. 1/2 s. 33-40
 296. Polonica w czasopiśmie zagranicznych. *Biul. GBL* 1964 R. 13 nr 1 s. 76-79, nr 2 s. 165-167, nr 3 s. 248-250, nr 4 s. 339-342, nr 5 s. 432-434, nr 6 s. 516-518, nr 7/8 s. 612-616, nr 9 s. 704-705, nr 10 s. 794-796, nr 11/12 s. 904-908
 297. Polska Bibliografia Lekarska za rok 1958. T. 1-2. Warszawa: PZWL, 1964.- XV, [1], 959 s.; IX, [1], 896 s. (Wydawnictwa Głównej Biblioteki Lekarskiej)
 298. Przemówienie na walnym zebraniu Polskiego Towarzystwa Historii Medycyny w dniu 4 kwietnia 1964 roku. *Arch. Hist. Med.* 1964 T. 27 z. 3 s. 301-308
 299. Taki był początek. (O założeniu Głównej Biblioteki Lekarskiej). *Biul. GBL* 1964 R. 13 nr 9 s. 621-625
 300. Współpraca Polski z zagranicą w dziedzinie nauk medycznych w roku 1963. *Biul. GBL* 1964 R. 13 nr 6 s. 437-442
- 1965
301. Mikołaj Kopernik wśród lekarzy. W: Mikołaj Kopernik: szkice monograficzne. Warszawa 1965 s. 189-209
 302. Polonica w czasopiśmie zagranicznych. *Biul. GBL* 1965 R. 14 nr 1 s. 81-84, nr 2 s. 182-184, nr 3 s. 275-276, nr 4 s. 373-374, nr 5 s. 469-471, nr 6 s. 556-558, nr 7/8 s. 702-705, nr 9 s. 803-806, nr 10 s. 901-904, nr 11 s. 996-999, nr 12 s. 1075-1079
 303. Polska Bibliografia Lekarska za rok 1959. T. 1. Warszawa: PZWL, 1965.- XVI, 1013 s. (Wydawnictwo Głównej Biblioteki Lekarskiej)
 304. Profesor Adam Wrzosek. Wspomnienie o Jego życiu i twórczości naukowej. *Arch. Hist. Med.* 1965 T. 28 z. 1/2 s. 1-8
 305. Wesaliusz w Polsce. (W związku z 400-leciem rocznicą jego zgonu). *Arch. Hist. Med.* 1965 T. 28 z. 1/2 s. 87-96
 306. Współpraca Polski z zagranicą w dziedzinie nauk medycznych w roku 1964. *Biul. GBL* 1965 R. 14 nr 7/8 s. 565-571
 307. Wybitni lekarze polscy urodzeni w Warszawie. *Arch. Hist. Med.* 1965 T. 28 z. 3 s. 229-235
 308. Życie lekarskie w Warszawie 100 lat temu. *Arch. Hist. Med.* 1965 T. 28 z. 3 s. 257-264
- 1966
309. Działalność kulturalna lekarzy polskich. *Sl. Zdr.* 1966 nr 41 s. 3, 8; nr 42 s. 1, 4-5
 310. Józef Emilian Peszke. (W 50 rocznicę jego zgonu). *Arch. Hist. Med.* 1966 T. 29 z. 1/2 s. 141-148
 311. Karta z dziejów Biblioteki Towarzystwa Lekarskiego Warszawskiego. (Komitet biblioteczny i Józef Peszke. Rady Karola Estreichera). *Biul. GBL* 1966 R. 15 nr 2 s. 97-102
 312. Peszke Józef: U Józefa Ignacego Kraszewskiego w sierpniu 1880 r.; (z rękopisu ogłosił i poprzedził wstępem ...). *Arch. Hist. Med.* 1966 T. 29 z. 4 s. 463-479
 313. Polonica w czasopiśmie zagranicznych. *Biul. GBL* 1966 R. 15 nr 1 s. 84-87, nr 2 s. 183-186, nr 3 s. 279-282, nr 4 s. 375-379, nr 5 s. 475-478, nr 6 s. 581-584, nr 7/8 s. 711-715, nr 9 s. 809-813, nr 10 s. 901-905, nr 11 s. 996-1001, nr 12 s. 1082-1084
 314. Polska Bibliografia Lekarska za rok 1959. T. 2. Warszawa: PZWL, 1966.- X, [2], 910 s. (Wydawnictwo Głównej Biblioteki Lekarskiej)
 315. Polska Bibliografia Lekarska za rok 1960. T. 1. Warszawa: PZWL, 1966.- XVI, 1058 s. (Wydawnictwo Głównej Biblioteki Lekarskiej)
 316. Polskie towarzystwa lekarskie w XIX wieku. *Sl. Zdr.* 1966 R. 18 nr 10 s. 1, 5; nr 11 s. 1, 6
 317. Polskie towarzystwa lekarskie w XIX wieku. Referat wygłoszony 25 lutego 1966 w czasie konferencji naukowej, poświęconej 160-leciu

polskich towarzystw lekarskich. *Pol. Tyg. Lek.* 1966 R. 21 nr 20 s. 737-742

318. Słownik haseł z dziedziny medycyny i nauk pokrewnych: książka podręczna do opracowywania katalogu przedmiotowego w bibliotekach lekarskich / oprac. ... T. 1-7. Wyd. 3 uzup. Warszawa: PZWL, 1966 [2].- 722 s.; [2], 701 s.; [2], 528 s.; [2], 778 s.; [2], 681 s.; [2], 686 s.; [2], 539 s., powiel.

319. U nas i gdzie indziej. (Gawęda o zbiorach lekarskich i muzeach lekarskich). *Biul. GBL* 1966 R. 15 nr 3 s. 193-199

320. Współpraca Polski z zagranicą w dziedzinie nauk medycznych w roku 1965. *Biul. GBL* 1966 R. 15 nr 7-8 s. 591-599

1967

321. Bibliografia lekarska w Polsce w okresie ostatniego dwudziestolecia. W: Druga Ogólnokrajowa Narada Bibliografów, Warszawa 20 VI 1966: referaty i dyskusja / przygot. do druku Janina Pelcowa. Warszawa 1967 s. 153-163

322. Nieznana relacja dr. Antoniego Formiki o medycynie polskiej. *Arch. Hist. Med.* 1967 T. 30 z. 3/4 s. 427-444

323. Polonica w czasopiśmie zagranicznych. *Biul. GBL* 1967 R. 16 nr 1 s. 91-94, nr 2 s. 191-194, nr 3 s. 292-295, nr 4 s. 384-387, nr 5 s. 479-483, nr 6 s. 564-568, nr 7/8 s. 702-705, nr 9 s. 795-797, nr 10 s. 900-903, nr 11/12 s. 1015-1019

324. Polska Bibliografia Lekarska za rok 1960. T. 2. Warszawa: PZWL, 1967.- IX, [7], 958 s. (Wydawnictwo Głównej Biblioteki Lekarskiej)

325. Polska Bibliografia Lekarska za rok 1961. T. 1. Warszawa: PZWL, 1967.- XVI, 674 s. (Wydawnictwo Głównej Biblioteki Lekarskiej)

326. Polskie czasopisma lekarskie widziane oczami bibliografa, bibliotekarza i historyka medycyny. *Biul. GBL* 1967 R. 16 nr 11/12 s. 909-914

327. Polskie Towarzystwo Historii Medycyny, jego założenie, działalność i możliwość rozwoju. (W związku w 10 rocznicę założenia Towarzystwa). *Arch. Hist. Med.* 1967 T. 30 z. 2 s. 307-316

328. Przez dziesięć wieków. [Historia medycyny]. *Polska* 1967 nr 1 s. 55-57, oraz w mutacjach: am. *Poland* nr 3, ang. *Poland* nr 1, fr. *La Pologne* nr 1, niem. *Polen* nr 1.

329. Sprawozdanie redaktora „Archiwum Historii Medycyny” za rok 1966. *Arch. Hist. Med.* 1967 T. 30 z. 2 s. 332-333

330. Współpraca Polski z zagranicą w dziedzinie nauk medycznych w roku 1966. *Biul. GBL* 1967 R. 16 nr 7/8 s. 573-582

1968

331. August Ferdynand Wolff (1768-1846) jeden z założycieli Wydziału Akademickiego Lekarskiego i Warszawskiego Towarzystwa Lekarskiego. (W 200 rocznicę jego urodzin). *Arch. Hist. Med.* 1968 T. 31 z. 2 s. 229-237

332. La Bibliothèque Médicale Centrale de Varsovie et ses travaux du domaine de la bibliographie et de la documentation, IFLA/FIAB, 34 Session, Août 1968, Francfort sur Main 1968 k. [4], 7

333. Dzieje lekarzy w Polsce w czasie okupacji hitlerowskiej nie ulegną zapomnieniu. Wygłoszone dnia 29 maja 1968 r. na II Ogólnopolskim Zjeździe Lekarzy Związku Bojowników o Wolność i Demokrację. *Arch. Hist. Med.* 1968 T. 31 z. 3/4 s. 421-424; Toż W: Pamiętnik II Krajowego Zjazdu Lekarzy Związku Bojowników o Wolność i Demokrację, Warszawa, dn. 28-29 maja 1968 r. Warszawa 1969 s. 223-226

334. Historia medycyny w Polsce. (O jej nauczaniu i o zakresie wiadomości z tej dziedziny wśród lekarzy polskich). *Biul. GBL* 1968 R. 17 nr 4 s. 289-296

335. Karol Kaczkowski profesor Uniwersytetu Warszawskiego i naczelnik wojska polskiego w czasie powstania listopadowego. (W setną rocznicę jego zgonu). *Arch. Hist. Med.* 1968 T. 31 z. 1 s. 99-107

336. Nauczanie historii medycyny w akademiach medycznych. *Arch. Hist. Med.* 1968 T. 31 z. 1 s. 73-79

337. O polskiej ikonografii z zakresu historii medycyny. *Biul. GBL* 1968 R. 17 nr 11/12 s. 891-898

338. Odpowiedź autora artykułu [pt. „Historia medycyny w Polsce” na list pracowników Zakładu Anatomii Patologicznej Pomorskiej Akademii Medycznej w Szczecinie i na list prof. Tadeusza Bilikiewicza]. *Biul. GBL* 1968 R. 17 nr 10 s. 789

339. Ostre opony mózgowe i ostra kość. Notatka językowa. *Biul. GBL* 1968 R. 17 nr 1 s. 96
340. Polonica w czasopismach zagranicznych. *Biul. GBL* 1968 R. 17 nr 1 s. 88-91, nr 2 s. 187-191, nr 3 s. 280-284, nr 4 s. 375-378, nr 5 s. 458-461, nr 6 s. 545-548, nr 7/8 s. 672-675, nr 9 s. 776-778, nr 10 s. 883-886, nr 11/12 s. 1004-1009
341. Polska Bibliografia Lekarska za rok 1961. T. 2-3. Warszawa: PZWL, 1968.- [4], 826 s.; IX, [3], 709 s. (Wydawnictwa Głównej Biblioteki Lekarskiej)
342. Polska Bibliografia Lekarska za rok 1962. T. 1. Warszawa: PZWL, 1968.- XVI, 813 s. (Wydawnictwa Głównej Biblioteki Lekarskiej)
343. Polskie czasopisma lekarskie widziane oczami bibliografa, bibliotekarza i historyka medycyny. *Pol. Tyg. Lek.* 1968 R. 23 nr 18 s. 679-681
344. Profesor Ludwik Paszkiewicz – pierwszy redaktor "Polskiego Tygodnika Lekarskiego". *Pol. Tyg. Lek.* 1968 R. 23 nr 3 s. 84-86
345. Rec.: Bibliography of the history of medicine. T 1-2. Bethesda 1966-1967. - *Arch. Hist. Med.* 1968 T. 31 z. 2 s. 283-284, s. 284-285
346. Rec.: Micelmacheris V.: Viduramziu Lietuvas originalioji medicinos literatura. "Speikatos Apsauga" 1968 R. XIII nr 6 s. 46-48. - *Arch. Hist. Med.* 1968 T. 31 z. 3-4 s. 496
347. Władysław Bąk, starszy magazynier Głównej Biblioteki Lekarskiej. (Wspomnienie pośmiertne). *Biul. GBL* 1968 R. 17 nr 10 s. 882
1969
348. Dr med. wet. Konrad Marian Millak (1886-1969). *Arch. Hist. Med.* 1969 T. 32 z. 2 s. 237-239
349. Jędrzej Śniadecki, człowiek, uczony i nauczyciel młodzieży. *Arch. Hist. Med.* 1969 T. 32 z. 1 s. 1-10.
350. Michał Bergonzoni, wykładowca Szkoły Chirurgicznej Warszawskiej, generał sztabu medyk Wojska Polskiego i zasłużony członek Towarzystwa Przyjaciół Nauk w Warszawie. (W 150 rocznicę jego zgonu). *Arch. Hist. Med.* 1969 T. 32 z. 2 s. 205-215
351. Polonica w czasopismach zagranicznych. *Biul. GBL* 1969 R. 18 nr 1 s. 87-90, nr 2 s. 181-183, nr 3 s. 277-279, nr 4 s. 373-375, nr 5 s. 468-470, nr 6 s. 560-562, nr 7/8 s. 657-659, nr 9 s. 752-755, nr 10 s. 849-852, nr 11/12 s. 950-952
352. Polska bibliografia lekarska za rok 1962. T. 2-3. Warszawa: PZWL, 1969.- 1006 s.; X, [2], 838 s. (Wydawnictwo Głównej Biblioteki Lekarskiej)
353. Red.: Pamiętnik II Krajowego Zjazdu Lekarzy Związku Bojowników o Wolność i Demokrację, Warszawa, dn. 28-29 maja 1968 r. / kom. red. ... , Halina Szwarz, Józef Panasewicz, Jan Nowak. Warszawa: PZWL, 1969.
354. Spis rozpraw i artykułów o Jędrzeju Śniadeckim, ogłoszonych w latach od 1840 do 1968 r. włącznie / oprac. *Arch. Hist. Med.* 1969 T. 32 z. 1 s. 75-83
355. Z dziejów czasopiśmiennictwa lekarskiego XVII do XIX wieku. *Biul. GBL* 1969 R. 18 nr 7/8 s. 565-572, nr 9 s. 661-670
1970
356. Dr Jan Kochanowski, bibliofil, rysownik i pamiętnikarz. *Arch. Hist. Med.* 1970 T. 33 z. 2 s. 265-269
357. Główna Biblioteka Lekarska w służbie nauki lekarskiej. (Krótkie sprawozdanie z działalności Biblioteki w ciągu 25 lat). *Biul. GBL* 1970 R. 19 nr 5/6 s. 377-383
358. Od Majdanka do Litomierzyc. Garść luźnych wspomnień z życia za drutami. (W dwudziestą piątą rocznicę oswobodzenia z obozu). *Arch. Hist. Med.* 1970 T. 33 z. 1 s. 105-128
359. Polonica w czasopismach zagranicznych. *Biul. GBL* 1970 R. 19 nr 1 s. 88-92, nr 2 s. 189-192, nr 3 s. 276-280, nr 4 s. 367-369, nr 5/6 s. 493-496, nr 7/8 s. 595-597, nr 9 s. 683-686, nr 10 s. 771-774, nr 11/12 s. 877-879
360. Polska bibliografia lekarska za rok 1963 T. 1-4. Warszawa: PZWL, 1970.- XVI, 710, [4], 767 s.; 600 s.; IX, [3], 781 s. (Wydawnictwa Głównej Biblioteki Lekarskiej)
Współaut.: ... , Jan W. Chojna, Tadeusz Roźniatowski, Andrzej Skrzypczak, Konrad Zembruski

361. Przedmowa. W: Wrzosek Adam: Tytus Chałubiński: życie – działalność naukowa i społeczna. Warszawa 1970 s. IX-XI
362. Red.: „Monografie” [wyd.] Polskie Towarzystwo Historii Medycyny.
T. 3: Wrzosek Adam: Tytus Chałubiński: życie – działalność naukowa i społeczna / red. nauk. Warszawa: PZWL, 1970.
363. Sprawozdanie z działalności Polskiego Towarzystwa Historii Medycyny w roku 1969. *Arch. Hist. Med.* 1970 T. 33 z. 1 s. 140-142
Współaut.: ..., Teodor Kikta, Brunon Neuman
364. Zbiory historycznie Głównej Biblioteki Lekarskiej po 25 latach ich gromadzenia. *Arch. Hist. Med.* 1970 T. 33 z. 2 s. 231-237
365. Zdzisław Wiktor (1911-1970), historyk medycyny i profesor nefrologii Akademii Medycznej we Wrocławiu. *Arch. Hist. Med.* 1970 T. 33 z. 2 s. 239-246, bibliogr.
- 1971
366. Medycyna polska straciła ważną i pożyteczną placówkę za granicą. *Biul. GBL* 1971 R. 20 nr 11/12 s. 697-704
367. Polonica w czasopismach zagranicznych. *Biul. GBL* 1971 R. 20 nr 1 s. 86-89, nr 2 s. 169-172, nr 3/4 s. 259-261, nr 5 s. 336-338, nr 6 s. 430-432, nr 7/8 s. 521-524, nr 9 s. 602-604, nr 10 s. 690-692, nr 11/12 s. 778-780
368. Polska bibliografia lekarska za rok 1964. T. 1-4. Warszawa: PZWL, 1971.- XVI, 762 s.; 840 s.; 652 s.; IX, [3], 872 s. (Wydawnictwa Głównej Biblioteki Lekarskiej)
Współaut.: ..., Jan W. Chojna, Tadeusz Roźniatowski, Andrzej Skrzypczak
369. Protokół z Zebrania Zwyczajnego Delegatów Polskiego Towarzystwa Historii Medycyny, odbytego w Warszawie w dniu 19 grudnia 1970 roku w Czytelnicy Głównej Biblioteki Lekarskiej. *Arch. Hist. Med.* 1971 T. 34 z. 2 s. 249-252
370. Przemówienie podczas walnego zebrania Polskiego Towarzystwa Historii Medycyny w Warszawie w dniu 19 grudnia 1970 roku. *Arch. Hist. Med.* 1971 T. 34 z. 2 s. 243-247
371. Sto pięćdziesiąta rocznica urodzin Tytusa Chałubińskiego i uroczystości z tą rocznicą związane. *Kwart. Hist. Nauk. Techn.* 1971 R. 16 nr 3 s. 711-715
372. Tytus Chałubiński – wybitny lekarz, uczony i wychowawca młodzieży lekarskiej. *Arch. Hist. Med.* 1971 T. 34 z. 1 s. 5-13
373. Uroczystości ku czci Tytusa Chałubińskiego w Zakopanem i w Warszawie. (W związku ze 150 rocznicą urodzin). *Arch. Hist. Med.* 1971 T. 34 z. 1 s. 82-88
- 1972
374. Co dało Towarzystwo Lekarskie Warszawskie medycynie polskiej. Wygłoszone podczas Konferencji Naukowej poświęconej 150 rocznicy założenia Towarzystwa Lekarskiego Warszawskiego, jaka odbyła się w dniu 22 kwietnia 1972 roku w Warszawie. *Arch. Hist. Med.* 1972 T. 35 z. 4 s. 381-392
375. Co wiedzano w Polsce w XIX wieku o lekarzach i medycynie w Stanach Zjednoczonych. *Bull. Pol. Med. Sci. Hist.* 1972 T. 15 nr 2 s. 4-9
376. Nieco wspomnień o Zbigniewie Kukulskim. *Arch. Hist. Med.* 1972 T. 35 nr 1/2 s. 189-191
377. O początkach szczepienia ospy krowiej na ziemiach polskich. *Arch. Hist. Med.* 1972 T. 35 nr 3 s. 303-308
378. Polonica w czasopismach zagranicznych. *Biul. GBL* 1972 R. 21 nr 1 s. 95-97, nr 2/3 s. 182-184, nr 4/5 s. 278-279
379. Polska bibliografia lekarska za rok 1965. T. 1-3. Warszawa: PZWL, 1972.- XIII, [3], 869 s.; 704 s.; 1001 s. (Wydawnictwo Głównej Biblioteki Lekarskiej)
Współaut.: ..., Jan W. Chojna, Tadeusz Roźniatowski, Andrzej Skrzypczak
380. [Profesor Mieczysław Michałowicz] Wydawca i więzień obozów koncentracyjnych. W: Mieczysław Michałowicz człowiek – działacz – polityk. Cz. 1. Warszawa 1972 s. 259-278
381. Rec.: Kapronczay Karoly: A lengyal felvilágosodás és a Krakkói egyetem orvosi Karának reformja, *Orvost. Közlem.* 1972 nr 54-65 s. 103-113. - *Arch. Hist. Med.* 1972 T. 35 z. 3 s. 378-379
- 1973
382. Bibliografia publikacji profesora Franciszka Groera. W: Franciszek Groer, życie i działalność: zbiór wspomnień / [pod red. Heleny Krukowskiej]. Warszawa 1973 s. 99-108

383. Mikołaj Kopernik jako lekarz. Bibliografia. W: Mikołaj Kopernik i medycyna. Warszawa 1973 s. 45-48
384. Mikołaj Kopernik wśród lekarzy. W: Mikołaj Kopernik i medycyna. Warszawa 1973 s. 5-24
385. Polska Bibliografia Lekarska za rok 1965. T. 4. Warszawa: PZWL, 1973.- XII, 986 s. (Wydawnictwo Głównej Biblioteki Lekarskiej)
Współaut.: ..., Jan W. Chojna, Tadeusz Rożniatowski, Andrzej Skrzypczak
1974
386. O źródłach do dziejów medycyny polskiej. Skróc. ref. *Kwart. Hist. Nauk. Techn.* 1974 R. 19 nr 2 s. 271-289
387. Polska Bibliografia Lekarska dziewiętnastego wieku (1801-1900). T. 1. Warszawa: PZWL, 1974.- XI, [1], 479 s.
Rec.: Tadeusz Bilikiewicz, *Arch. Hist. Med.* 1978 T. 41 z. 2 s. 274-275; Teodor Kikta, *Farm. Pol.* 1978 R. 34 nr 9 s. 567
1975
388. Medalierstwo lekarskie w Polsce. Szkic historyczny. W: Gorol Edward: Medale lekarskie i farmaceutyczne wykonane w latach 1962-1974. Warszawa 1975 s. 5-19
389. Polska Bibliografia Lekarska dziewiętnastego wieku (1801-1900). T. 2. Warszawa: PZWL, 1975.- [4], 655 s.
Rec.: Tadeusz Bilikiewicz, *Arch. Hist. Med.* 1978 T. 41 z. 2 s. 274-275; Teodor Kikta, *Farm. Pol.* 1978 R. 34 nr 9 s. 567
390. Profesor dr Adam Wrzosek, redaktor i wydawca „Archiwum Historii i Filozofii Medycyny” w latach 1924-1949. *Arch. Hist. Med.* 1975 T. 38 z. 1 s. 3-10
391. Przyczynek do dziejów Akademii Medycznej w Lublinie. *Arch. Hist. Med.* 1975 T. 38 nr 2 s. 155-158
1976
392. Polska Bibliografia Lekarska dziewiętnastego wieku (1801-1900). T. 3. Warszawa: PZWL, 1976.- [4], 698 s.
Rec.: Tadeusz Bilikiewicz, *Arch. Hist. Med.* 1978 T. 41 z. 2 s. 274-275; Teodor Kikta, *Farm. Pol.* 1978 R. 34 nr 9 s. 567
393. Polski Wydział Lekarski w Edynburgu. (W 35-lecie jego założenia). *Arch. Hist. Med.* 1976 T. 39 z. 2 s. 125-134
394. Spis prac i notatek z zakresu historii medycyny, bibliografii, bibliotekarstwa lekarskiego i mianownictwa lekarskiego. *Arch. Hist. Med.* 1976 T. 39 z. 3 s. 267-283
395. Spis prac Władysława Osmolskiego. *Rocz. Nauk. AWF Warsz.* 1976 T. 21 s. 55-62
1977
396. Polska Bibliografia Lekarska dziewiętnastego wieku (1801-1900). T. 4. Warszawa: PZWL, 1977.- [4], 680 s.
Rec.: Tadeusz Bilikiewicz, *Arch. Hist. Med.* 1978 T. 41 z. 2 s. 274-275; Teodor Kikta, *Farm. Pol.* 1978 R. 34 nr 9 s. 567
1978
397. Historyczny kalendarz lekarski na rok 1979. *Arch. Hist. Med.* 1978 T. 41 z. 4 s. 496 (pseud.: Kaes)
398. Jaki obraz życia, działalności naukowej i społecznej Józefa Dietla zyskaliśmy do tej pory? *Arch. Hist. Med.* 1978 T. 41 z. 2 s. 129-146
399. Kilka słów o losach wojennych Biblioteki Lekarskiej. *St. Zdr.* 1978 nr 32 s. 5
400. Polska Bibliografia Lekarska dziewiętnastego wieku (1801-1900). T. 5. Warszawa: PZWL, 1978.- [4], 640 s.
Rec.: *Nowe Ks.* 1979 nr 1 s. 43; Tadeusz Bilikiewicz, *Arch. Hist. Med.* 1979 T. 42 z. 4 s. 489
401. Polskie Towarzystwo Historii Medycyny. W: Słownik polskich towarzystw naukowych. T. 1. Wrocław 1978 s. 342-344
402. Tajne nauczanie medycyny i farmacji w latach 1939-1945. *Arch. Hist. Med.* 1978 T. 41 z. 3 s. 373-383
1979
403. Historyczny kalendarz lekarski na rok 1980. *Arch. Hist. Med.* 1979 T. 42 z. 4 s. 498-499 (pseud.: Eska)
404. Podręcznik historii medycyny Władysława Szumowskiego i jego ocena napisana przez Edwarda Stockiego. *Arch. Hist. Med.* 1979 T. 42 z. 2 s. 157-159
405. Polska Bibliografia Lekarska dziewiętnastego wieku (1801-1900). T. 6-7. Warszawa: PZWL, 1979.- [4], 538 s.; [4], 523 s.
Rec.: Tadeusz Bilikiewicz, *Arch. Hist. Med.* 1979 T. 42 z. 4 s. 489-490; Tenże, *Arch. Hist. Med.* 1980 T. 43 z. 1 s. 95

406. Relacje profesorów Wydziału Lekarskiego Uniwersytetu Jagiellońskiego o dziejach medycyny polskiej. *Arch. Hist. Med.* 1979 T. 42 z. 1 s. 107-124
- 1980
407. Dr med. Szczepan Wacek, okulista, historyk medycyny i gorliwy patriota (6.II.1895-5.III.1980). *Arch. Hist. Med.* 1980 T. 43 z. 3 s. 233-241
408. Główna Biblioteka Lekarska w Warszawie. (Zwięzły szkic historyczny). *Arch. Hist. Med.* 1980 T. 43 z. 1 s. 3-20
409. Polska Bibliografia Lekarska dziewiętnastego wieku (1801-1900). T. 8-9. Warszawa: PZWL, 1980.- [4], 496 s.; [4], 522 s.
410. Zembrzusi Ludwik: Fragmenty wspomnień z lat okupacji niemieckiej 1939-1945 roku / rękopis przygot. do druku ..., napisał wyjaśnienia wstępne i podał nieco szczegółów, kiedy te wspomnienia [...] zostały opracowane, i w jakich okolicznościach. *Arch. Hist. Med.* 1980 T. 43 z. 1 s. 45-56
- 1981
411. [Nieco szczegółów do cennej pracy historycznej dra Zygmunta Klukowskiego pt. Szpital w Szczebrzeszynie. Krótki rys historyczny]. *Arch. Hist. Med.* 1981 T. 44 z. 3/4 s. 325-327
412. Odrodzenie się niektórych ważnych działów polskiej służby zdrowia w roku 1945. *Pol. Tyg. Lek.* 1981 R. 36 nr 36 s. 1369-1375
413. Polska Bibliografia Lekarska dziewiętnastego wieku (1801-1900). T. 10. Warszawa: PZWL, 1981.- [4], 540 s.
414. Prof. dr med. i fil. Tadeusz Bilikiewicz, wybitny historyk medycyny, psychiatra i neurolog. (Wspomnienie pośmiertne). *Arch. Hist. Med.* 1981 T. 44 z. 1 s. 1-17, 1 tabl.
- 1982
415. Działalność naukowa, redakcyjna i wydawnicza prof. Adama Wrzosa w świetle jego wypowiedzi i listów, nie ogłoszonych w druku. *Arch. Hist. Med.* 1982 T. 45 z. 1-4 s. 11-26
416. Polska Bibliografia Lekarska dziewiętnastego wieku (1801-1900). T. 11. Warszawa: PZWL, 1982.- [4], 456 s.
- 1983
417. O źródłach do dziejów medycyny polskiej i o głównych przeszkodach, utrudniających rozwijanie badań naukowych z tej dziedziny. *Arch. Hist. Med.* 1983 T. 46 z. 4 s. 413-437
418. Polska Bibliografia Lekarska za okres wojny światowej w latach 1939-1945. Wrocław: Zakł. Nar. im. Ossolińskich, 1983.- 185 s. (Polska Akademia Nauk, Wydział VI Nauk Medycznych)
- 1984
419. O zawodzie bibliotekarza; przygot. do druku Janusz Kapuścik. *Biul. GBL* 1984 R. 30 nr 336 s. 77-82
420. Polska Bibliografia Lekarska dziewiętnastego wieku (1801-1900). T. 12-13. Warszawa: PZWL, 1984.- [4], 463 s.; [4], 339 s.
- 1985
421. Życiorys i ocena prac naukowych dr. med.. Michała Haneckiego. *Arch. Hist. i Filoz. Med.* 1985 T. 48 z. 4 s. 429-431
- 1987
422. Medycyna i medycy w starych anegdotach i fraszkach. / zebrał *Arch. Hist. i Filoz. Med.* 1987 T. 50 z. 2 s. 256
423. Polska Bibliografia Lekarska dziewiętnastego wieku (1801-1900). Suplement A-Ż. Warszawa: PZWL, 1987.- 419, [1] s.
424. Encyklopedia Wojskowa” (1932-1939) / pod red. Ottona Laskowskiego. T. 2 – T. 8. Warszawa 1939
- Ok. 120 artykułów z dziedziny medycyny wojskowej, wojskowej służby zdrowia i historii medycyny

Prace redakcyjne

1. *Lekarz Wojskowy* / sekretarz 1925-1933, red. nac. 1934 nr 3-1939, skład. kom. red. 1946 nr 3/4. Warszawa 1925-1939
2. *Biuletyn Sekcji Sanitarnej Towarzystwa Wiedzy Wojskowej* /czł. red.Warszawa 1928-1929.
3. *Revue de la Presse Medicale Polonaise* (Varsovie) / red. nac. Warszawa 1932-1933
4. *Polska Gazeta Lekarska* / sekr. red. Warszawa 1933
5. *Tętno Medycyny* / sekr. red. Warszawa 1933
6. *Dziennik Zdrowia* / red. nac. Warszawa 1945-1947
7. *Polski Tygodnik Lekarski*. Warszawa 1947-1954 zastępca red. nac., red. Warszawa 1947 R. 2 - 1954 R. 6, rada program. ... (1955 R. 10)
8. *Archiwum Historii Medycyny* / red. nac. 1957 T. 20 - 1972 T. 35 nr 4, kom. red. 1948 T. 19 - Warszawa 1957-1972
9. *Biuletyn Główniej Biblioteki Lekarskiej* / red. nac. Warszawa 1952-1971

Opiekun przewodów habilitacyjnych

- | | |
|--|--|
| <p>1954</p> <p>1. Ludmiła Krakowiecka: Maciej z Miechowa. Poznań 1954</p> <p>1964</p> <p>2. Roeske Wojciech: Ignacy Łukasiewicz (1822-1882). Łódź 1964</p> <p>1968</p> <p>3. Woźniewski Zbigniew: Historyczny zarys leczenia gruźlicy płuc w Polsce. Warszawa 1968</p> | <p>1969</p> <p>4. Stojnowski Jerzy: Psychofizjologia w ujęciu Jędrzeja Śniadeckiego. Warszawa 1969</p> <p>1971</p> <p>5. Sieńkowski Eugeniusz: Dżuma w Gdańsku w roku 1709. Studium z dziejów epidemiologii. Gdańsk 1971</p> <p>1974</p> <p>6. Martińczak Franciszek: Medycyna na Spiszu w okresie od 1412 do 1770 roku. Gdańsk 1974</p> |
|--|--|

Promotor rozpraw doktorskich

- | | |
|--|---|
| <p>1960</p> <p>1. Jesionowski Mieczysław: Historia dentystyki w Polsce do XIX wieku włącznie. Warszawa 1960</p> <p>1961</p> <p>2. Hanecki Michał: Tadeusz Browicz – życie i działalność naukowa. Warszawa 1961</p> <p>1965</p> <p>3. Chojna Jan Władysław: Rys dziejów urologii polskiej. Warszawa 1965</p> <p>4. Cienciała Teodor: Dzieje lekaarskie Tarnowa. Warszawa 1965</p> | <p>1966</p> <p>5. Kuźnicka Barbara: Ewolucja akademickiego nauczania farmacji w Polsce w latach 1783-1930. Warszawa 1966</p> <p>1967</p> <p>6. Leszczyńska Jadwiga: Gotowe przetwory farmaceutyczne na przełomie XIX i XX wieku i ich stosowanie w Polsce. Warszawa 1966</p> <p>1967</p> <p>7. Kikta Teodor: Dzieje przemysłu farmaceutycznego w Polsce (1823-1939). Warszawa 1967</p> <p>8. Miasopust Włodzimierz: Udział lekarzy Polaków w wojskowej służbie zdrowia państw</p> |
|--|---|

obcych w wieku XIX i na początku wieku XX. Warszawa 1967

9. Stomma Danuta: Zarys rozwoju psychiatrii w Polsce. Warszawa 1967

10. Wybieralski Andrzej: Polacy na Wydziale Lekarskim Uniwersytetu Genewskiego (1876-1939). Warszawa 1967

1968

11. Bayer Stanisław: Służba zdrowia w czasie Powstania Warszawskiego (1944 r.). Warszawa 1968

12. Kusztelak Gabriel: Polacy na studiach lekarskich w Berlinie (1810-1918). Warszawa 1968

13. Trybowski Witold: Dzieje Otwocka jako uzdrowiska. Warszawa 1968

1969

14. Skrobowski Andrzej: Polacy na Wydziale Lekarskim Uniwersytetu w Królewcu. Warszawa 1969

1970

15. Szczepański Władysław: Apteki częstochowskie do końca XIX wieku. Warszawa 1970

Recenzent rozprawy habilitacyjnej

Brzeziński Tadeusz: Służba zdrowia I Armii Wojska Polskiego. (Studium zabezpieczenia leczniczo-ewakuacyjnego). Łódź 1973

Recenzent rozpraw doktorskich

1948

1. Sobiecka-Clar Helena: Znaczenie badań Seweryna Robińskiego dla rozwoju nauki o soczewce ludzkiej. Poznań 1948

1949

2. Głowacki Włodzimierz Witold: Pierwszy polski słownik farmaceutyczny i jego autor Paweł Gulgeniusz. Poznań 1949

3. Kołaczkowski Józef: Zagadnienie polskiego mianownictwa anatomicznego. Poznań 1949

4. Posłuszny Witold: Józef Czekierski, życie i dzieła. Poznań 1949

1950

5. Kaczorowski Roman: Działalność naukowa i lekarska Teofila Kaczorowskiego. Poznań 1950

1951

6. Choynacka Celina: Jan Ewangelista Purkinje i jego stosunek do nauki polskiej i okulistyki. Poznań 1951

7. Jarosz Mieczysław: Naukowa działalność prof. dra Antoniego Cieszyńskiego. Poznań 1951

8. Pietruszyński Mieczysław: Historia rozwoju medycyny radzieckiej w latach 1917-1941. Poznań 1951

9. Świdorski Michał: Bolesław Dzierżawski, pionier dentystyki polskiej, założyciel, redaktor i wydawca pierwszego czasopisma dentystycznego polskiego. Poznań 1951

1952

10. Bober Stanisław: Maciej z Miechowa. Poznań 1952

11. Grohman-Fleszarowa Irena: Historia poglądów na patogenezę i leczenie choroby wrzodowej. Poznań 1952

12. Mogielnicki Stefan Stanisław: Doktor medycyny i chirurgii Wilhelm Malcz i jego poglądy na cholera. Poznań 1952

13. Szpilczyński Stanisław: Szymon z Łowicza. Pierwsze poradniki lekarskie w Polsce i ich naśladowcy. Poznań 1952

1960

14. Tkacz Bogumił: Zarazy w Polsce do końca XVIII wieku. Warszawa 1960

15. Zborowska Danuta: Rozwój historyczny metod operacyjnych rozszczepów wargi i podniebienia w Polsce. Kraków 1960

1962

16. Martińczak Franciszek: Jan Ewangelista Purkyne i uczeni polscy. Kraków 1962

- | | |
|---|---|
| 17. Skulimowski Mieczysław: Opieka lekarska i społeczna w Żupach Wielickich od XIII do XIX wieku. Kraków 1962 | 1968 |
| 18. Ponicki Franciszek: Historyczny rys powstawania przyrządów do szycia ran. Kraków 1964 | 21. Florczak-Mikicińska Elżbieta: Rozwój onkologii dziecięcej w Polsce. Warszawa 1968 |
| 19. Wieczorek Jerzy: Rys historyczny rozwoju chirurgii dziecięcej w Polsce do roku 1939. Warszawa 1966 | 1976 |
| 20. Makarewicz Piotr: Nauczanie dermatologii i wenerologii w Polsce w XIX stuleciu. Szczecin 1967 | 22. Żyliński Jan: Udział lekarzy Polaków w konspiracji i walce zbrojnej z okupantem hitlerowskim na b. obszarach północno-wschodnich Rzeczypospolitej Polskiej w czasie II wojny światowej 1941-1944. Warszawa 1976 |

Encyklopedia Powszechna PWN. T. 3. Wyd. 2. Warszawa 1984 s. 547; Encyklopedia powszechna Larousse. T. 1. Warszawa 2003 s. 757; Encyklopedia Wojskowa / pod red. Ottona Łaskowskiego. T. 4. Warszawa 1934 s. 454; Nowa encyklopedia powszechna PWN. T. 4. Wyd. 2 poszerz. i zm. Warszawa 2004 s. 524; Nowa encyklopedia powszechna PWN. T. 3. Warszawa 1995 s. 459; Wielka Encyklopedia Powszechna. T. 5. Warszawa 1965 s. 814; Czy wiesz kto to jest? / pod red. Stanisława Łoży. Warszawa 1938 s. 358; [Przemówienie Zastępcy Naczelnego Dyrektora National Library of Medicine Scotta Adamsa wręczającego S. Konopce Nagrodę Marcia C. Noyes'a]. *Bull. Med. Lib. Ass.* 1963 T. 51 nr 4 s. 533-535; Prof. nadzw. dr med. Stanisław Konopka. W: Dzieje uczelni medycznych w Warszawie w latach 1944-1960 / napisał i oprac. kom. red. pod kier. Jerzego Mańca. Warszawa 1968 s. 246-249; Gabriel Kusztelak: Sprawozdanie z zebrania [poświęconego twórczości naukowej i dokonaniom Profesora dr. med. Stanisława Konopki, zorganizowanego przez Zarząd Główny i Oddział Warszawski] Polskiego Towarzystwa Historii Medycyny w dniu 26 kwietnia 1974 roku w lokalu Klubu Lekarza w Warszawie. *Arch. Hist. Med.* 1974 T. 37 z. 3 s. 409-410; *Archiwum Historii Medycyny* 1976 T. 39 z. 3 - dedykowany przez Redakcję „AHM”: „Profesorowi dr med. Stanisławowi Konopce Nestorowi polskich historyków medycyny, zasłużonemu twórcy bibliografii lekarskiej, Członkowi Honorowemu Polskiego Towarzystwa Historii Medycyny, z okazji ukończenia osiemdziesiątego roku życia, wyrazy czci wraz z serdecznymi życzeniami dalszej twórczej pracy składa [...]”; Celina Rybicka: Wielka inwentaryzacja profesora Konopki. *Sl. Zdr.* 1976 R. 27 nr 30 s. 1, 5, il.; Życie i twórczość naukowa prof. dr. med. Stanisława Konopki. Z okazji osiemdziesięciolecia urodzin. *Arch. Hist. Med.* 1976 T. 39 z. 3 s. 263-267, il.; Halina Duszyńska: Spotkanie z Prof. St. Konopką. *Medycyna-Dydaktyka-Wychowanie* 1980 R. 12 nr 3 s. 296; Zbigniew Wawrzczak: Twórca polskiej bibliografii lekarskiej. *Profile* 1980 nr 4 s. 19-21, il.; Danuta Krysa-Leszczynska: Sprawozdanie z działalności Oddziału Warszawskiego Polskiego Towarzystwa Historii Medycyny w latach 1957-1981. (W związku z 25 rocznicą założenia Towarzystwa). *Arch. Hist. Med.* 1982 T. 45 z. 1-4 s. 119-125, il.; Tadeusz Rożniatowski: „Bibliografie” Stanisława Konopki (1896-1982). *Arch. Hist. Med.* 1983 T. 46 z. 4 s. 465-470; 12 XI 1982 r. odbył się w Klubie Lekarza w Warszawie [...] wieczór poświęcony śp. Profesorowi Stanisławowi Konopce. Informacja. *Arch. Hist. Med.* 1983 T. 46 z. 4 s. 412; Władysław Markowski: Płk st. spocz. Prof. dr hab. med. Stanisław Józef Konopka (24.05.1896-8.09.1982 r.). *Lek. Wojsk.* 1983 R. 59 nr 3/4 s. 210-211; Wiesław Stembrowicz: Prof. dr med. Stanisław Konopka - wspomnienie (1896-1982). *Arch. Hist. Med.* 1983 T. 46 z. 4 s. 471-474; Tenże, *Pol. Tyg. Lek.* 1983 R. 38 nr 36 s. IV-III okł.; Teodor Kikta: Profesor dr Stanisław Konopka (1896-1982). Wspomnienie o

moim mistrzu. *Farm. Pol.* 1983 T. 39 nr 2 s. 91-94; Czesław Czerwiński: Profesor Stanisław Konopka, bibliotekarz i kolekcjoner (1896-1982). *Arch. Hist. Med.* 1983 T. 46 z. 4 s. 481-486; Stanisław Jagielski: Profesor Stanisław Konopka (1896-1982) – trzy rozdziały w moim życiu. *Arch. Hist. Med.* 1983 T. 46 z. 4 s. 475-480; Hanna Bojczuk: Stanisław Konopka (1896-1982), historyk medycyny, bibliotekarz i bibliograf, twórca polskiej bibliografii lekarskiej. *Arch. Hist. Med.* 1983 T. 46 z. 4 s. 439-451; Marian Tułczyński: Symbole w życiu Profesora Stanisława Konopki (1896-1982). *Arch. Hist. Med.* 1983 T. 46 z. 4 s. 453-458; Uroczysty wieczór poświęcony pamięci Śp. Profesora Stanisława Konopki [12 XI 1982 r. Klub Lekarza, Warszawa Al. Ujazdowskie 24]. *Arch. Hist. Med.* 1983 T. 46 z. 4 s. 412; Romuald Wiesław Gutt: W dniu 3 września 1982 r. odszedł na zawsze Profesor Doktor Stanisław Józef Konopka. *Arch. Hist. Med.* 1983 T. 46 z. 4 s. 411; Zofia Podgórska-Klawe: Wspomnienia o Profesorze. *Arch. Hist. Med.* 1983 T. 46 z. 4 s. 459-464; Janusz Kapuścik: Bibliografia prac Stanisława Konopki z zakresu bibliografii i bibliotekarstwa 1925-1984. *Rocz. Bibl.* 1984 R. 28 z. 1-2 s. 327-342; Tenże: Stanisław Konopka - Estreicher polskiej medycyny (1896-1982). *Rocz. Bibl.* 1984 R. 28 z. 1/2 s. 313-325, portr.; Toż: W kręgu lekarzy, uczonych i bibliofilów. Warszawa 1993 s. 167-188, il.; Tenże: Stanisław Konopka (1896-1982) nestor bibliotekarzy polskich, organizator bibliotekarstwa medycznego. W: Informator Bibliotekarza i Księgarza. Warszawa 1984 s. 267-272; Teodor Kikta: Prof. Stanisław Konopka (1896-1982) – wzór do naśladowania. *Farm. Pol.* 1984 T. 40 nr 12 s. 750-754; Tadeusz Swinarski: Uroczystość pośmiertnego odznaczenia prof. Stanisława Konopki Medalem Ignacego Łukasiewicza. *Farm. Pol.* 1984 T. 40 nr 12 s. 749; Zofia Staniś z o w a : Uroczystość uczczenia pamięci Stanisława Konopki, Rzeszów, 9 listopada 1983 r. *Biul. GBL* 1984 nr 336 s. 93-95; Hanna Bojczuk: Rozważania nad „Polską bibliografią lekarską dziewiętnastego wieku 1801-1900” Stanisława Konopki. *Arch. Hist. i Filoz. Med.* 1985 T. 48 z. 3 s. 335-344; Taż: Bibliografia dzieł i prac naukowych profesora Stanisława Konopki (1896-1982) wydanych w Polsce po roku 1975. *Arch. Hist. i Filoz. Med.* 1986 T. 49 z. 4 s. 567-570; Maria Szczerbakowska: Sesja naukowa z okazji 90 rocznicy urodzin prof. dr. Stanisława Konopki, Warszawa, 17 grudnia 1986 r. *Biul. GBL* 1986 R. 32 nr 339 s. 83-84; Jan Władysław Chojna, Czesław Czerwiński: Uwagi do „Rozważań nad Stanisławem Konopką „Polską bibliografią lekarską dziewiętnastego wieku...””. *Arch. Hist. i Filoz. Med.* 1986 T. 49 z. 1 s. 132-136; M[aria] N[ikitin] : Biblioteka i mundur. [Sesja naukowa poświęcona życiu i twórczości Stanisława Konopki] / *Sl. Zdr.* 1987 nr 2 s. 4; Władysław Bartoszewski: Konspiracyjne aukcje bibliofilskie „Pod Białym Krukiem”. W: Na drodze do niepodległości. Londyn 1987 s. 228; Anna Jachimowicz-Janaszek: Dziewięćdziesiąta rocznica urodzin prof. dr. med. Stanisława Konopki (1896-1982). *Arch. Hist. i Filoz. Med.* 1988 T. 51 z. 1 s. 105-115; Jadwiga Ćwikowa: Opracowanie tematyczne piśmiennictwa. [Wkład S. Konopki w ogólnopolską teorię katalogu przedmiotowego]. Warszawa 1988 s. 215-216; Romuald Wiesław Gutt: Profesor dr Stanisław Konopka jako redaktor „Archiwum Historii Medycyny”. *Biul. GBL* 1988 R. 34 nr 341-342 s. 22-26; Tadeusz Brzeziński: Profesor Stanisław Konopka jako historyk medycyny. *Biul. GBL* 1988 R. 34 nr 341-342 s. 15-21; Czesław Czerwiński: Stanisław Konopka – kolekcjoner i bibliofil. *Biul. GBL* 1988 R. 34 nr 341-342 s. 35-36; Katarzyna Smutek: Stanisław Konopka jako bibliotekarz Centrum Wyszkożenia Sanitarnego. *Biul. GBL* 1988 R. 34 nr 341-342 s. 27-34; Halina Dusieńska: Stanisław Konopka jako twórca polskiej bibliografii lekarskiej. *Biul. GBL* 1988 R. 34 nr 341/342 s. 10-14; Janusz Kapuścik: Stanisław Konopka twórca Głównej Biblioteki Lekarskiej. *Biul. GBL* 1988 R. 34 nr 341-342 s. 3-9; Ryszard Dalecki: Działalność zgrupowania szpitali polowych ppłk dr. Stanisława Konopki. W: Armia „Karpety” w wojnie obronnej 1939 r. Wyd. 2 popr. i uzup. Rzeszów 1989 s. 270; Andrzej Śródka: Konopka Stanisław Józef. W: Biogramy uczonych polskich. Cz. 6: Nauki medyczne. Z. 1. Wrocław 1990 s. 297-301, portr.; Janusz Kapuścik: Stanisław Konopka – człowiek instytucja. *Pol. Tyg. Lek.* 1990 R. 45 nr 12/13 s. 270-271; Tenże: Stanisław Konopka – originator of Polish Medical Librarianship. *Health Inf. Librar.* 1990 T. 1 nr 1 s. 12-16, il.; Tenże: Twórca Głównej Biblioteki Lekarskiej i bibliograf – Stanisław Konopka (1896-1982). W: Z warsztatu bibliografa. Warszawa 1991 s. 59-66,

portr.; Marek Konopka: Estreicher polskiej medycyny: Stanisław Konopka h. Nowina (1896-1982). W: Klejnot rodzinny. Cz. 1: Dom Konopków herbu Nowina z Jałbrzykowego Stoku, Modlnicy, Mogilan i Głogoczowa. Warszawa 1992 s. 104-106, portr.; Janusz Kapuścik: Prof. dr med. Stanisław Konopka - twórca Głównej Biblioteki Lekarskiej w Warszawie. *Pol. Tyg. Lek.* 1992 R. 47 nr 11-13 s. 288, 291; Tenże: Stanisław Konopka (1896-1982). Zaslęgi w rozwoju i nauczaniu historii medycyny w Polsce. *Medicus* (Warszawa) 1992 T. 1 nr 3 s. 26-27, il.; Halina Górńska: Konopka Stanisław (24 V 1896 Pilzno – 3 IX 1982 Warszawa). W: Słownik historyków polskich / koncepcja i oprac. red. Maria Prosińska-Jackl. Warszawa 1994 s. 243; Andrzej Śródka: Konopka Stanisław Józef. W: Uczeni polscy XIX-XX stulecia. T. 2. Warszawa 1995 s. 244-247, portr.; Konopka Stanisław Józef 24 V 1896 Pilzno (Małopolska) – 3 IX 1982 Warszawa. W: Biogramy uczonych polskich: materiały o życiu i działalności członków AU w Krakowie, TNW, PAU, PAN. Cz. 6: Nauki medyczne oprac. Andrzej Śródka. Z. 1. Warszawa 1995 s. 297-301; Halina Dusińska: Księgozbiór Stanisława Konopki. *Rocz. Bibl.* 1995 z. 1/2 s. 107-129; Taż: Stanisław Konopka - założyciel Głównej Biblioteki Lekarskiej. *Biul. GBL* 1995 nr 351 s. 27-32; Taż: Stanisław Konopka 1896-1982: zarys monograficzny. Warszawa: GBL, 1995.-363, [1] s.: il., tab. (Monografie); Zdzisław Gębołyś, *Biul. GBL* 1999 R. 44 nr 360 s. 153-156; Andrzej Felchner, Krzysztof Walczewski: Działalność Stanisława Konopki na Ujazdowie (1925-1939). *Biul. GBL* 1998 nr 358 s. 11-12; Krzysztof Walczewski, Andrzej Felchner: Płk w st. spoczynku prof. dr hab. Stanisław Konopka (1896-1982) bibliotekarz, historyk medycyny, sekretarz i redaktor „Lekarza Wojskowego”. *Lek. Wojsk.* 1998 T. 74 nr 3/4 s. 241-246, il.; Wiesław Stembrowicz: Profesor Stanisław Konopka jakim go znałem. *Biul. GBL* 1998 R. 44 nr 358 s. 37-46; Marek Wagner: Stanisław Konopka jako historyk wojskowej służby zdrowia. *Biul. GBL* 1998 R. 44 nr 358 s. 23-35; Janusz Kapuścik, Piotr Stawecki: Stanisława Konopki wizerunek biograficzny. *Biul. GBL* 1998 R. 44 nr 358 s. 3-9; Janusz Kapuścik: Zaslęgi S. Konopki w rozwoju i nauczaniu historii medycyny w Polsce. W: Wśród uczonych i miłośników książki. Warszawa 1999 s. 265-272; Tenże: Konopka Stanisław [1896-1982, lekarz, historyk medycyny, bibliotekarz, bibliograf, właściciel księgozbioru. W: Słownik pracowników książki polskiej. Supl. 2 / pod red. Hanny Tadeusiewicz. Warszawa 2000 s. 81-82; Tadeusz Marcinkowski: Profesor Stanisław Konopka (1896-1982) założyciel i pierwszy dyrektor Głównej Biblioteki Lekarskiej oraz autor wielotomowej Polskiej Bibliografii Lekarskiej = Professor Stanisław Konopka (1896-1982) the founder and the first director of the Main Medical Library and the author of the multivolume Polish Medical Bibliography; Pomorska Akademia Medyczna Katedra i Zakład Medycyny Sądowej w Szczecinie. Goleniów 2000 9 s.: il.; Wojciech Stanisław Trojan: Prof. Stanisław Józef Konopka 1896-1982 (bibliotekarz). W: Orły-Sokoły Pilzno. Pilzno 2006 s. 53-60, il.; Halina Dusińska: Stanisław Konopka (1896-1982). W: Złota Księga Medycyny Warszawskiej / pod red. Marka Krawczyka. Warszawa 2009 s. 187-197, portr.; Konopka Stanisław: Polska bibliografia lekarska za lata 1901-1939 [hasło: Konopka Stanisław - zbiór opisów bibliograficznych w rękopisie] w GBL // Akta osobowe i inne źródła. - Archiwum Akt Nowych, Archiwum Uniwersytetu Jagiellońskiego, Archiwum Warszawskiego Uniwersytetu Medycznego, Centralne Archiwum Wojskowe, Główna Biblioteka Lekarska, Ministerstwo Oświaty - sygn. Nr I Pers. 7634/47; Ministerstwo Zdrowia. Departament Nauki i Szkolnictwa Wyższego - sygn. 77/32; Sekretariat Wydziału VI Nauk Medycznych Polskiej Akademii Nauk; Zakład Historii Medycyny Uniwersytetu Medycznego im. Karola Marcinkowskiego w Poznaniu.

Halina Dusińska